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Z prac samorządu

13. i 14. sesja Rady Miejskiej
Dwa posiedzenia, 37 uchwał i wiele istotnych decyzji. Tak 
wygląda bilans prac Rady Miejskiej Konstancin- 
-Jeziorna w lutym i w marcu. Radni m.in. uchwalili 
opłatę uzdrowiskową, zmienili zasady najmu mieszkań 
komunalnych oraz powołali Centrum Usług Wspólnych.

Za nami kolejne dwie sesje Rady Miej-
skiej Konstancin-Jeziorna w  2025  r., 
podczas których radni podjęli łącznie aż 
37 uchwał. Dotyczyły one m. in. finan-
sów, gospodarki gminnymi nierucho-
mościami oraz planowania przestrzen-
nego. Przedstawiamy najważniejsze 
decyzje podjęte podczas 13. i 14. sesji.

13. sesja
Podczas 13. sesji Rady Miejskiej, która 
odbyła się 27 lutego, radni przegłoso-
wali 11 projektów uchwał. Wśród nich 
znalazły się uchwały dotyczące wpro-
wadzenia opłaty uzdrowiskowej – usta-
lenia stawek, zasad ustalania terminu 
płatności oraz poboru tej opłaty w dro-
dze inkasa (uchwała nr 134/IX/13/2025), 
a  także określenia zasad i  kryteriów 
wynajmu lokali w zasobach mieszka-
niowych gminy Konstancin-Jeziorna 
(uchwała nr 139/IX/13/2025).

finanse
Radni wyrazili zgodę na  zmiany 
w  uchwale budżetowej gminy Kon-

stancin-Jeziorna na rok 2025 (uchwała 
nr  132/IX/13/2025) oraz Wieloletniej 
Prognozie Finansowej Gminy Kon-
stancin-Jeziorna na lata 2025–2030 
(uchwała nr 133/IX/13/2025).

gospodarka nieruchomościami
Radni byli za:
 › zawarciem kolejnych umów dzier-

żaw z  dotychczasowymi dzier-
żawcami nieruchomości poło-
żonej w  Konstancinie-Jeziornie 
przy ul.  Literatów, stanowiącej 
część działki ewidencyjnej numer 
108/15 z  obrębu 03–12 (uchwała 
nr 135/IX/13/2025);

 › nabyciem do zasobu nieruchomo-
ści gminy Konstancin-Jeziorna 
prawa własności nieruchomości 
gruntowej oznaczonej w ewidencji 
gruntów i budynków jako działka 
numer 123/1 z obrębu 0004 Czar-
nów w gminie Konstancin-Jeziorna 
(uchwała nr 136/IX/13/2025);

 › nabyciem do zasobu nieruchomo-
ści gminy Konstancin-Jeziorna 

prawa własności części nieru-
chomości gruntowej oznaczonej 
w ewidencji gruntów i budynków 
jako działki numer 88/11 i  88/12 
z  obrębu 0004 Czarnów w  gmi-
nie Konstancin-Jeziorna (uchwała 
nr 137/IX/13/2025);

 › sprzedażą komunalnego lokalu 
mieszkalnego nr  8 o  powierzchni 
użytkowej 48,88 mkw. położonego 
w  budynku wielorodzinnym przy 
ul.  A. Walentynowicz 26 w  Kon-
stancinie-Jeziornie, na działce ewi-
dencyjnej numer 10/24 z  obrębu 
02–02 (uchwała nr 138/IX/13/2025).

Planowanie przestrzenne
Ponadto rada zdecydowała o  przy-
stąpieniu do sporządzenia miejsco-
wego planu zagospodarowania prze-
strzennego części terenów wsi Obory 
– tzw. Łąk Oborskich (uchwała nr 140/
IX/13/2025).

inne sprawy
Konstancińscy radni podjęli także 
uchwały w sprawach:
 › powołania zespołu ds. zaopinio-

wania kandydatów na  ławników 
do sądów powszechnych w wybo-
rach uzupełniających (uchwała 
nr 141/IX/13/2025);

 › rozwiązania doraźnej Komisji Rady 
Miejskiej Konstancin-Jeziorna 

Karolina Komar-osińsKa

przewodnicząca Rady Miejskiej 
Konstancin-Jeziorna

Przewodnicząca pełni dyżur, 
w ramach spotkań z mieszkańcami, 
w poniedziałki w godz. 8.30–12.00  
w Urzędzie Miasta i Gminy 
Konstancin-Jeziorna  
(ul. Piaseczyńska 77, pokój nr 69).

 › 13 maja  › 24 czerwca

 NAJBLIŻSZE SESJE RADY MIEJSKIEJ

Obrady rozpoczynają się o godz. 10.00 w sali posiedzeń 
Urzędu Miasta i Gminy (ul. Piaseczyńska 77, 1. piętro). 
Terminy i godziny sesji mogą ulec zmianie.

Tutaj znajdziesz  
aktualny harmonogram  
sesji i komisji Rady Miejskiej. 
Zeskanuj kod QR.
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Z prac samorządu

do  Spraw Polityki Senioralnej 
(uchwała nr 142/IX/13/2025);

 › powołania przedstawicieli Rady 
Miejskiej Konstancin-Jeziorna 
do  Gminnej Rady Działalności 
Pożytku Publicznego – oddelego-
wani do niej zostali Monika Buko-

wińska i Tomasz Nowicki (uchwała 
nr 143/IX/13/2025).

14. sesja
Marcowa sesja Rady Miejskiej, ostat-
nia przed Wielkanocą, była wyjąt-
kowo intensywna – radni przyjęli aż 

25 uchwał. Najważniejszymi punk-
tami obrad były głosowania doty-
czące m.in. utworzenia Centrum Usług 
Wspólnych oraz planowanej inwesty-
cji mieszkaniowej przez firmę Arche 
przy ul. Mirkowskiej w Konstancinie- 
-Jeziornie. Oto szczegóły:

finanse
Rada Miejska przyjęła:
 › zmianę uchwały budżetowej Gminy  

Konstancin-Jeziorna na rok 2025 
(uchwała nr 147/IX/14/2025);

 → Dyskusja w sprawie utworzenia Centrum Usług Wspólnych Gminy Konstancin-Jeziorna na sesji 
Rady Miejskiej była gorąca Fot A. Błażewicz-Orczykowska

mateRiaŁy 
SeSyjne

Protokoły sesji oraz uchwały 
Rady Miejskiej dostępne są 
na: bip.konstancinjeziorna.
pl w zakładce: Rada Miejska/
Uchwały.

Z okazji nadchodzących
Świąt Wielkanocnych

składamy serdeczne życzenia  
zdrowia, radości 

oraz wszelkiej pomyślności.

Niech ten wyjątkowy czas  
przyniesie spokój, nadzieję  
i radość z chwil spędzonych 

w gronie najbliższych.
Przewodnicząca Rady Miejskiej

Konstancin-Jeziorna
Karolina Komar-Osińska

Burmistrz
Gminy Konstancin-Jeziorna

Michał Wiśniewski
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 › zmianę Wieloletniej Prognozy Finan-
sowej Gminy Konstancin-Jeziorna 
na  lata 2025–2030 (uchwała nr 148/
IX/14/2025).

Ponadto pozytywnie zaopiniowano:
 › zwolnienie samorządowego zakładu 

budżetowego – Zakładu Gospo-
darki Komunalnej w Konstancinie- 
-Jeziornie – z  obowiązku wpłaty 
nadwyżki środków obrotowych 
wypracowanych w  roku 2024 
do budżetu gminy (uchwała nr 149/
IX/14/2025);

 › określenie zasad i  trybu udziela-
nia dotacji celowej na  dofinan-
sowanie przedsięwzięć z zakresu 
ochrony środowiska, w tym moder-
nizację systemów ogrzewania 
w budynkach i lokalach mieszkal-
nych, z uwzględnieniem kryteriów 
energetycznych i  ekologicznych 
(uchwała nr 152/IX/14/2025) – rada 
zwiększyła wysokość dofinanso-
wania na częściowe pokrycie kosz-
tów zakupu oraz montażu ekolo-
gicznego źródła ogrzewania, wraz 
z  instalacją niezbędną do  jego 
funkcjonowania, do kwoty maksy-
malnej 22 tys. zł (75 proc. poniesio-
nych kosztów);

 › przeprowadzenie konsultacji spo-
łecznych w sprawie Budżetu Oby-
watelskiego w gminie Konstancin- 
-Jeziorna (uchwała nr  153/IX/14/ 
2025);

 › określenie wysokości kwoty Bud-
żetu Obywatelskiego na rok 2026 
(uchwała nr 154/IX/14/2025).

oświata
Radni zgodzili się na  utworzenie 
samorządowej jednostki organiza-
cyjnej pod nazwą Centrum Usług 
Wspólnych Gminy Konstancin- 
-Jeziorna oraz nadanie jej statutu 
(uchwała nr 144/IX/14/2025). Przyjęto 
także uchwałę dotyczącą trybu udzie-
lania i rozliczania dotacji dla niepu-
blicznych jednostek oświatowych, 
w  tym przeprowadzania kontroli 
prawidłowości pobrania i  wykorzy-
stania tych dotacji (uchwała nr 150/
IX/14/2025).

Planowanie przestrzenne
Rada wyraziła zgodę na  ustalenie 
lokalizacji inwestycji mieszkaniowej 
przy ul. Mirkowskiej w Konstancinie- 
-Jeziornie (uchwała nr 145/IX/14/2025) 
oraz przystąpienie do  sporządze-
nia miejscowego planu zagospo-
darowania przestrzennego osie-
dla Mirków i  terenów przyległych 
– część zachodnia (uchwała nr  146/
IX/14/2025).

ochrona środowiska
Radni przyjęli Program opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwie-
rząt na  terenie gminy Konstancin- 
-Jeziorna (uchwała nr 151/IX/14/2025) 
oraz podjęli decyzję o  wystąpieniu 
do  najwyższych organów państwo-
wych z  apelem o  podjęcie działań 
legislacyjnych na rzecz zwiększenia 
dochodów gmin uzdrowiskowych 
(uchwała nr 168/IX/14/2025).

Pomoc społeczna
Przyjęto m.in.:
 › sprawozdanie z  realizacji Gmin-

nego Programu Wspierania Rodziny 
w  Gminie Konstancin-Jeziorna 
za rok 2024 (uchwała nr 155/IX/14/ 
2025);

 › Gminny Program Osłonowy „Kor-
pus Wsparcia Seniorów” na  rok 
2025 (uchwała nr 156/IX/14/2025);

 › sprawozdanie z  realizacji Gmin-
nego Programu Przeciwdziała-
nia Przemocy Domowej i Ochrony 
Osób Doznających Przemocy 
Domowej w  Gminie Konstancin- 
-Jeziorna na  lata 2024–2029 
(uchwała nr 157/IX/14/2025).

gospodarka nieruchomościami
Rada pozytywnie zaopiniowała pro-
jekty uchwał w sprawach:
 › nabycia do  zasobu nieruchomo-

ści gminy Konstancin-Jeziorna 
prawa własności części nierucho-
mości gruntowej przy ul. Kierszek 
(uchwała nr 158/IX/14/2025);

 › nabycia nieruchomości pod drogi 
(uchwała nr 159/IX/14/2025);

 › pozbawienia charakteru ochron-
nego lasów niestanowiących wła-
sności Skarbu Państwa na  dział-
kach nr 51/6 i 83 w Konstancinie- 
-Jeziornie (uchwała nr 160/X/14/ 
2025).

inne sprawy
Rada przyjęła także uchwałę w sprawie 
zasięgnięcia informacji od  Komen-
danta Stołecznego Policji o  kandy-
datach na  ławników w  wyborach 
uzupełniających (uchwała nr  163/
IX/14/2025).

Rada miejska
Rada powołała radnych Katarzynę 
Jacynę i Bogusława Komosę do składu 
gminnej komisji mieszkaniowej 
(uchwała nr  161/IX/14/2025) oraz Iza-
belę Skonecką do  składu Komisji 
Uzdrowiskowej, Zdrowia i Opieki RM 
(uchwała nr  162/IX/14/2025), a  także 
dokonała zmian w  Statucie Gminy 
Konstancin-Jeziorna (uchwała nr 164/
IX/14/2025) i zatwierdziła plan pracy 
Komisji Rewizyjnej na 2025 r. (uchwała 
nr 165/IX/14/2025).

Skargi
Radni uznali za bezzasadne skargi doty-
czące działalności dyrektora Szkoły 
Podstawowej nr  1 w  Konstancinie- 
-Jeziornie (uchwała nr  166/IX/14/2025) 
oraz na  zaniechanie burmistrza 
w  wydaniu zaświadczenia potwier-
dzającego dostępność posesji do drogi 
publicznej (uchwała nr 167/IX/14/2025).

Anna Błażewicz-Orczykowska

tRanSmiSja 
ONLINE

Sesje i posiedzenia komisji RM 
można oglądać na platformie 
eSesja.

Zeskanuj kod QR.

Z prac samorządu
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Spotkania burmistrza Michała 
Wiśniewskiego z mieszkańcami 
gminy Konstancin-Jeziorna cieszą 
się wysoką frekwencją. Takie 
zebrania, z cyklu „Porozmawiajmy 
o waszej okolicy”, odbyły się już 
w trzech sołectwach. Najbliższe 
spotkanie 7 maja w Cieciszewie.

Cykl „Porozmawiajmy o  waszej oko-
licy” to inicjatywa burmistrza Michała 
Wiśniewskiego, mająca na celu bezpo-
średni dialog z mieszkańcami sołectw 

i  osiedli gminy Konstancin-Jeziorna. 
Do  tej pory odbyły się trzy spotkania, 
w  których uczestniczyli mieszkańcy 
Borowiny, Kawęczynka, Kępy Oborskiej, 
Kępy Okrzewskiej, Okrzeszyna, Obó-
rek i Obór. Na każdym z nich frekwen-
cja dopisywała, co dowodzi, że istnieje 
zapotrzebowanie na  taką formę spo-
tkań. Zakres poruszanych tematów był 
bardzo szeroki – od dużych wniosków 
inwestycyjnych po drobne uwagi, doty-

czące np. poprawy stanu nawierzchni 
gminnych dróg. – Dziękuję wszystkim 
za  udział w  spotkaniu oraz konstruk-
tywną i merytoryczną rozmowę – pod-
kreśla burmistrz Michał Wiśniewski.  
– Sugestie i  uwagi mieszkańców sta-
nowią fundament naszych dalszych 
działań.
Przed nami kolejne spotkania. Mara-
ton zebrań potrwa aż do 7  listopada 
2025 r. | (psp)

 TERMINARZ SPOTKAŃ BURMISTRZA Z MIESZKAŃCAMI

Data Sołectwo/osiedle miejsce

7 maja, godz. 18.00 Sołectwa Piaski, Cieciszew i Dębówka Dom Ludowy w Cieciszewie

14 maja, godz. 18.00 Osiedle Grapa Willa Gryf (ul. Jana Sobieskiego 13)

29 maja, godz. 18.00 Sołectwo Czarnów Plac zabaw w Czarnowie 

26 czerwca, godz. 18.00 Sołectwa Habdzin, Opacz i Ciszyca Dom Ludowy w Opaczy

16 września, godz. 18.00 Sołectwa Łęg, Czernidła i Gassy Dom Ludowy w Czernidłach

24 września, godz. 18.00 Osiedle Mirków Klub Senior+  
(ul. Anny Walentynowicz 24)

7 października, godz. 18.00 Sołectwa Kawęczyn i Turowice Dom Sołecki w Kawęczynie

21 października, godz. 18.00 Sołectwo Kierszek Urząd Miasta i Gminy Konstancin- 
-Jeziorna (ul. Piaseczyńska 77)

30 października, godz. 18.00 Sołectwa Parcela i Słomczyn Dom Ludowy w Słomczynie

7 listopada, godz. 18.00 Sołectwo Bielawa Świetlica OSP Bielawa

 → Spotkania z burmistrzem Michałem Wiśniewskim, któremu każdorazowo towarzyszy jego 
zastępczyni Agata Wilczek, cieszą się dużym zainteresowaniem mieszkańców  Fot UMiG

Burmistrz 
spotyka się 
z mieszkańcami
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Z życia gminy

Nowa opłata  
dla turystów
Od 21 marca br. w gminie 
Konstancin-Jeziorna obowiązuje 
opłata uzdrowiskowa w wysokości 
6 zł dziennie od osoby. Jest 
ona pobierana w obiektach 
noclegowych, w których 
przebywają turyści w celach 
wypoczynkowych, zdrowotnych  
lub szkoleniowych.

Gmina Konstancin-Jeziorna dołą-
czyła do  samorządów mających sta-
tus uzdrowiska, w których obowiązuje 
opłata uzdrowiskowa. Decyzję o  jej 
wprowadzeniu podjęła Rada Miejska 
podczas lutowej sesji. Uchwała została 
opublikowana 6 marca w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Mazo-
wieckiego, a weszła w życie 21 marca. 
Opłata, w wysokości 6 zł za każdą roz-
poczętą dobę pobytu, pobierana jest 
w  obiektach noclegowych, takich 
jak hotele, motele, pensjonaty, sana-
toria, zakłady uzdrowiskowe, domy 
i ośrodki wypoczynkowe oraz ośrodki 
szkoleniowe. Właściciele tych miejsc 
są  zobowiązani do  jej inkasowania 
i  przekazywania do  budżetu gminy. 
Opłata dotyczy osób fizycznych prze-
bywających na terenie naszej gminy 
dłużej niż jedną dobę w celach wypo-
czynkowych, zdrowotnych, szkole-
niowych lub turystycznych. Środki 
z nowej daniny zostaną przeznaczone 
na rozwój infrastruktury turystycznej, 
ochronę środowiska oraz realizację 
projektów proekologicznych. | (psp)

4 mln zł na stację uzdatniania wody
Gmina Konstancin-Jeziorna 
otrzyma 4 mln zł dotacji z budżetu 
Mazowsza na przebudowę 
i rozbudowę stacji uzdatniania 
wody Nowe Wierzbno. Umowa 
o dofinansowanie inwestycji 
została podpisana 5 marca.

Stacja uzdatniania wody Nowe 
Wierzbno zostanie całkowicie zmo-
dernizowana. W  ramach jej roz-
budowy powstanie nowy budynek 
o powierzchni 200–250 mkw., który 
zastąpi dotychczasowy obiekt. Sta-
cja zostanie wyposażona w nowocze-
sną technologię uzdatniania wody 
o wydajności 150 m sześc./h, pomiesz-
czenia do  dezynfekcji,  halę filtrów 
i  pomp oraz sterownię. Planowana 
jest także budowa zbiornika na wodę 
czystą o  pojemności 500  m sześc. 

oraz zagospodarowanie terenu wokół 
obiektu. Koszt całkowity inwestycji 
wyniesie 6,8 mln zł, z czego 4 mln zł 
będzie pochodzić z budżetu Mazow-
sza, w ramach „Instrumentu wsparcia 
zadań ważnych dla równomiernego 
rozwoju województwa mazowiec-
kiego”. 5  marca w  konstancińskim 
magistracie odbyło się podpisanie 
umowy o dofinansowanie inwestycji. 
Dokument sygnowali Anna Brzeziń-
ska – członkini zarządu województwa 
mazowieckiego, Michał Wiśniewski 
– burmistrz Konstancina-Jeziorny, 
oraz Edyta Tchorzewska – skarb-
niczka gminy. Środki zostaną prze-
kazane w dwóch transzach: 1,5 mln zł 
w  2025  r. oraz 2,5  mln  zł w  2026  r. 
Pozostałe 2,8  mln  zł stanowi wkład 
własny gminy. Nowa stacja uzdat-
niania wody ma być gotowa do końca 
2026 r. | (psp)

Nowe kilometry sieci wodociągowej
Dobra wiadomość dla mieszkańców 
Cieciszewa i Piasków. Gmina wybuduje 
w tych miejscowościach kolejny 
odcinek sieci wodociągowej. Zadanie 
o wartości niemal pół miliona złotych 
zrealizuje firma Sławomir Dymowski 
IBF z Białej Podlaskiej.

Gmina Konstancin-Jeziorna wyłoniła 
wykonawcę budowy sieci wodociągo-
wej w Cieciszewie i Piaskach. W prze-
targu na realizację inwestycji wzięło 
udział pięć firm. Najkorzystniejszą 
ofertę przedstawił Sławomir Dymow-
ski IBF z  Białej Podlaskiej, z  któ-

rym 17  marca br. została podpisana 
umowa. Kontrakt opiewa na  kwotę 
ponad 494,4 tys. zł. W ramach inwe-
stycji powstanie sieć wodociągowa 
o  łącznej długości około 1,1 km. Pro-
jekt zakłada również montaż nie-
zbędnej armatury – zasuw, hydran-
tów i  trójników sieciowych – które 
zapewnią prawidłowe funkcjono-
wanie całej instalacji. Po  zakończe-
niu robót budowlanych wykonawca 
zajmie się też przywróceniem stanu 
nawierzchni drogowych w  miej-
scach, gdzie prowadzone będą prace. 
Nowy odcinek sieci ma  być gotowy 
na koniec listopada 2025 r. | (aji)

 → Umowę podpisali (od lewej): Anna Brzezińska, Michał Wiśniewski oraz Edyta Tchorzewska Fot P. Siepsiak
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ZgŁaSZanie  
aWaRii  
oŚWietlenia 
DRogoWego

 › do Zakładu Usług 
Elektrycznych ELPRZEM 
(całodobowo) – tel. 22 201 19 01  
lub e-mail: zue.elprzem@wp.pl;

 › do Wydziału Inwestycji  
i Drogownictwa UMiG  
– tel. 22 484 23 63, 22 484 23 64  
lub 22 484 23 65 (w godzinach 
pracy urzędu) lub e-mail:  
drogi@konstancinjeziorna.pl

Z życia gminy

Ważne zmiany 
w komunikacji
Autobus przegubowy na linii 251, 
częstsze kursowanie linii 724, nowy 
rozkład jazdy linii 710 i zawieszenie 
linii 724. To zmiany, które 
od 24 marca obowiązują w gminie 
Konstancin-Jeziorna.

Nowe rozwiązania w  komunikacji 
miejskiej to efekt współpracy gmin 
Konstancin-Jeziorna, Góra Kalwaria 
i Piaseczno oraz Zarządu Transportu 
Miejskiego w Warszawie, a ich celem 
jest poprawa komfortu podróży oraz 
zwiększenie liczby połączeń na klu-
czowych trasach. Od 24 marca wpro-
wadzono istotne zmiany w taborze 
i rozkładach jazdy. Oto one:
 › linia 251 – na  trasie C.H. Stara 

Papiernia – Metro Wilanowska kur- 

sują autobusy przegubowe, o  co   
zabiegał konstanciński samorząd, 
natomiast na trasie Pańska – Metro 
Wilanowska pozostały pojazdy 
12-metrowe.

 › linia 710 – rozkład jazdy został 
ujednolicony – autobusy kursują 
co 15 minut w godzinach szczytu 
i co 30 minut poza nim.

 › linia 742 – zwiększyła się liczba 
połączeń, dodanych zostało 9 dodat-
kowych kursów w  każdą stronę, 
co  oznacza łącznie 26 kursów za- 
miast dotychczasowych 17 (w godzi-
nach szczytu autobusy odjeżdżają 
z przystanków co 30 minut, a poza 
nimi – co godzinę).

 › linia 724 – została zawieszona 
do odwołania ze względu na trwa-
jącą przebudowę drogi wojewódz-
kiej nr 721.

Dodatkowo przypominamy, że 
na  trasie Skolimów (Śniadeckich)   
– Konstancin-Jeziorna (Polna) działa 

linia zastępcza Z-1, uruchomiona 
przez gminę Konstancin-Jeziorna. 
Autobusy kursują codziennie w godz. 
6.00–22.00, realizując 24 kursy w dni 
powszednie oraz 13 kursów w week-
endy i święta. Przejazdy są bezpłatne.  
Szczegółowe informacje i nowe roz-
kłady jazdy poszczególnych linii 
dostępne są na stronie internetowej: 
www.wtp.waw.pl. | (psp)

Bieżące utrzymanie  
gminnej infrastruktury
Znamy firmy, które będą 
odpowiedzialne za bieżące 
utrzymanie wybranych gminnych 
infrastruktur. Za kanalizację 
deszczową odpowiadać będzie 
firma GSG Industria ze Szczecina, 
natomiast zarządzaniem 
i konserwacją oświetlenia 
drogowego zajmie się Zakład 
Usług Elektrycznych ELPRZEM 
Mieczysław Prędota z Konstancina- 
-Jeziorny.

Konstanciński magistrat systema-
tycznie rozstrzyga postępowania 
o udzielanie zamówień publicznych, 
obejmujące zarówno zadania inwe-
stycyjne, jak i bieżące, związane z eks-
ploatacją gminnych infrastruktur. 
Na początku marca wyłoniono wyko-
nawcę, który w 2025 r. będzie odpo-
wiedzialny za  bieżącą konserwację 

sieci kanalizacji deszczowej w  gmi-
nie. W przetargu, przeprowadzonym 
w trybie podstawowym bez negocja-
cji, wpłynęły dwie oferty. Najlepszą 
ocenę uzyskała propozycja firmy GSG 
Industria ze  Szczecina, która wyce-
niła swoje usługi na  226 544,04  zł. 
Umowa obejmuje regularne utrzyma-
nie i konserwację m.in. 23,2 km sieci 
kanalizacji deszczowej, 579 studni 
przelotowych, 240 studni chłon-
nych oraz sześciu przepompowni 
wód opadowych i  roztopowych. 
Od  1  marca z  kolei za  zarządzanie, 
eksploatację i  konserwację oświe-
tlenia drogowego odpowiada Zakład 
Usług Elektrycznych ELPRZEM Mie-
czysław Prędota. Jego oferta (jedna 
z  dwóch  złożonych) była najko-
rzystniejszą w  postępowaniu prze-
targowym. Kontrakt, który potrwa 
do  końca listopada 2026  r., opiewa 
na kwotę ponad 354 tys. zł. | (aji)
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O tym się mówi

W Konstancinie-Jeziornie powstanie Centrum Usług Wspólnych, 
które przejmie obsługę finansowo-księgową samorządowych 
szkół i przedszkoli. Choć jednostka zostanie formalnie utworzona 
1 maja br., to zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej rozpocznie  
swoją działalność dopiero 1 lipca 2026 r. Gmina już ogłosiła 
konkurs na dyrektora centrum.

Centra Usług Wspólnych funkcjonują 
już w wielu gminach, m.in. w Piasecz-
nie, Prażmowie, Lesznowoli i Górze 
Kalwarii. Od  1  maja 2025  r. do  tego 
grona dołączy również Konstancin- 
-Jeziorna. Decyzję o utworzeniu CUW 
radni podjęli podczas sesji Rady Miej-
skiej, która odbyła się 25 marca br.

Przegłosowany wniosek
Projekt uchwały w sprawie utworze-
nia CUW, przedłożony przez burmi-
strza Michała Wiśniewskiego, był 
jednym z kluczowych punktów sesji. 
Debata na  jego temat momentami 
była bardzo gorąca. Wśród głównych 
przeciwniczek powstania centrum 
była m.in.  Gabriela Dworniak-Nie-
wiarowska, przewodnicząca Komisji 
Oświaty, Kultury i  Bezpieczeństwa. 
Zarzucała ona brak odpowiedniego 
przygotowania i  niedoszacowanie 
kosztów, mimo że  dzień wcześniej 
– 24  marca – podczas posiedzenia 
BOKiS przedstawiono szczegółowe 
dane finansowe. Zgodnie z  nimi 
koszty funkcjonowania CUW 
do końca 2025 r. mają wynieść ponad 
811  tys.  zł. Dodatkowe 260  tys.  zł 
gmina poniesie jeszcze przed uru-
chomieniem jednostki – na remont 
pomieszczeń, zakup sprzętu kompu-
terowego, licencji oraz wyposażenia 
biurowego. Prace nad CUW rozpo-
częto już w sierpniu 2024 r. W paź-
dzierniku zlecono analizę dotyczącą 
zadań gminy w  obszarze edukacji 

publicznej, której wyniki przedsta-
wiono radnym w  lutym br. Odbyły 
się także konsultacje z dyrektorami 
szkół, a  pracownicy urzędu prze-
szli odpowiednie szkolenia. Zastęp-
czyni burmistrza Katarzyna Tusiń-
ska i skarbniczka Edyta Tchorzewska 
wielokrotnie podczas posiedzeń 
komisji RM podkreślały, że reforma 
jest dobrze przygotowana, a  roz-
wiązania zaczerpnięto od  samorzą-
dów, w  których CUW-y już działają 
z sukcesami.

Poparcie dyrektorów szkół
Pomysł utworzenia centrum poparli 
również dyrektorzy gminnych szkół 
i przedszkoli. W ich imieniu głos zabrał 
Artur Krasowski, dyrektor Szkoły Pod-
stawowej Integracyjnej nr 5. – CUW 

nie tylko usprawni zarządzanie 
finansami i administracją, ale także 
wpłynie na  poprawę jakości edu-
kacji – podkreślał. – Dzięki standa-
ryzacji procedur, profesjonalizacji 
obsługi i lepszemu zarządzaniu zaso-
bami każda placówka zyska równe 
warunki do rozwoju, co przełoży się 
na lepsze wyniki nauczania i wyższy 
poziom organizacyjny.

Spór o termin
Mimo argumentów za  część rad-
nych proponowała przesunąć ter-
min uruchomienia CUW. Wśród 
propozycji pojawiły się daty: 1 wrze-
śnia 2025 r. i 1 stycznia 2026 r., choć 
jak podkreślali sami dyrektorzy, obie 
byłyby niekorzystne ze  względów 
organizacyjnych. Daleko idący wnio-
sek zgłosiła radna Gabriela Dwor-
niak-Niewiarowska, proponując, 

Powstanie Centrum
Usług Wspólnych

→ Ostatecznie uchwałę przyjęto, przy 
14 głosach za, 1 przeciw i 5 wstrzymujących się 
Fot A. Błażewicz-Orczykowska
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by  CUW rozpoczęło obsługę placó-
wek dopiero od  1  lipca 2026  r. Pro-
pozycję tę  poparła większość rad-
nych. Za  przesunięciem terminu 
głosowali Rafał Biernacki, Gabriela 
Dworniak-Niewiarowska, Magda-
lena Hyczko, Karolina Komar-Osiń-
ska, Izabela Skonecka, Piotr Wasilew-
ski, Filip Rawski, Patrycja Stańczyk, 
Iwona Wiercińska, Marek Skow-
roński i  Bogusław Komosa. Prze-
ciw byli: Monika Bukowińska, Kata-
rzyna Jacyna, Michał Mendala, Anna 
Borowska, Adam Grzegorzewski, 
Iwona Siudzińska, Tomasz Nowicki, 
Irena Śliwka i Włodzimierz Wojdak. 
Ostatecznie uchwałę przyjęto więk-
szością głosów – 14 za, przy 5 wstrzy-
mujących się i 1 przeciw. Oznacza to, 
że CUW przez ponad rok będzie ist-
niało tylko formalnie, bez możliwo-
ści realizowania wszystkich zadań 
statutowych. 

Większa efektywność
2 kwietnia burmistrz Konstancina- 
-Jeziorny ogłosił konkurs na stano-
wisko dyrektora jednostki. Nabór 
trwa do 18 kwietnia. CUW ma prze-
jąć obsługę finansowo-księgową, 
płacową i  prawną żłobka, czterech 
przedszkoli i  sześciu szkół pod-
stawowych. – Celem jest poprawa 
jakości zarządzania oświatą, lep-
sze wykorzystanie potencjału pra-
cowników i  podniesienie stan-
dardu usług – wyjaśnia burmistrz 
Michał Wiśniewski. – Konsultacje 
z  innymi samorządami i  dyrekto-

rami utwierdziły nas w przekonaniu, 
że to słuszny kierunek. CUW pozwoli 
m.in.  na: ujednolicenie procedur, 
poprawę efektywności działań, stwo-
rzenie systemu zastępstw, wzrost 
profesjonalizmu obsługi, uspraw-
nienie kontroli i  wymiany dobrych 
praktyk. Centrum ma wspierać pla-
cówki w  kwestiach administracyj-
nych, natomiast dyrektorzy szkół 
i  przedszkoli nadal będą odpowia-
dać za  przygotowanie i  realizację 
planów finansowych oraz zatrud-
nianie pracowników. – Przekaza-
nie spraw kadrowo-finansowych 
do CUW umożliwi dyrektorom lep-
sze skupienie się na kwestiach mery-
torycznych – dodaje burmistrz.
W  dłuższej perspektywie CUW 
ma  przynieść także oszczędności 
finansowe. Może również wpłynąć 
na  wysokość samorządowej dota-
cji dla niepublicznych przedszkoli, 
ponieważ kwoty te bazują na wydat-
kach bieżących, jakie gmina ponosi 
w związku z funkcjonowaniem pla-
cówek publicznych. Ich obniże-
nie poprzez optymalizację kosztów 
związanych z utworzeniem centrum 
może przełożyć się na niższe dotacje 
dla placówek prywatnych.

ewolucja, nie rewolucja
CUW będzie się mieściło w budynku 
ratusza przy ul.  Piaseczyńskiej 77, 
w  pomieszczeniach wcześniej zaj-
mowanych tymczasowo przez Zakład 
Gospodarki Komunalnej. Docelowo 
obsługą spraw, które trafią do CUW, 
zajmie się 11 osób, w  tym pracow-
nicy Wydziału Spraw Społecznych 
Urzędu Miasta i  Gminy, którzy 
przejdą do  nowej jednostki. Obec-
nie część tych zadań realizuje 10 pra-
cowników placówek oświatowych, 
z czego 6 osiągnęło lub wkrótce osią-
gnie wiek emerytalny. – Zdajemy 
sobie sprawę, że czynnik ludzki jest 
tutaj najbardziej wrażliwy, dlatego 
zmiany będą przeprowadzane ewo-
lucyjnie, nie rewolucyjnie – podkre-
śla Michał Wiśniewski. | 

Patryk Siepsiak

Artur KrAsowsKi

dyrektor Szkoły Podstawowej 
Integracyjnej nr 5  

w Konstancinie-Jeziornie

Utworzenie Centrum Usług Wspól-
nych do obsługi finansowo-księgo-
wej szkół i przedszkoli w gminie 
jest krokiem w stronę nowoczesne-
go, efektywnego i przejrzystego 
zarządzania oświatą. Przyczyni się 
do poprawy efektywności finan-
sowej, odciąży dyrektorów placó-
wek oraz zapewni profesjonalną 
obsługę księgową zgodną z obo-
wiązującymi przepisami. CUW 
nie tylko usprawnia zarządzanie 
finansami i administracją szkół, 
ale także przyczynia się do popra-
wy jakości edukacji. Poprzez stan-
daryzację procedur, profesjonali-
zację obsługi i lepsze zarządzanie 
zasobami jednostka zapewnia każ-
dej szkole równe warunki do dzia-
łania i rozwoju, co bezpośrednio 
przekłada się na lepsze wyni-
ki nauczania i wyższy poziom 
organizacyjny placówek eduka-
cyjnych. Wprowadzenie tych roz-
wiązań pozwoli na zmniejszenie 
różnic między szkołami w gmi-
nie i stworzy każdemu uczniowi 
równe szanse na rozwój. Eduka-
cja powinna być dostępna i spra-
wiedliwa, niezależnie od lokaliza-
cji szkoły czy sytuacji materialnej 
uczniów. Zapewnienie równych 
szans edukacyjnych jest inwesty-
cją w przyszłość całej społeczno-
ści i gwarancją lepszego startu dla 
młodego pokolenia.

→ Centrum Usług Wspólnych będzie 
zlokalizowane w budynku ratusza 
Fot UMiG
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Tak dla nowego osiedla 
i rewitalizacji
Rada Miejska Konstancin-Jeziorna dała zielone światło firmie Arche na realizację inwestycji 
mieszkaniowej przy ul. Mirkowskiej. Projekt obejmuje budowę nowego osiedla oraz 
rewitalizację zabytkowej Fabryki Papieru. – Będziemy wymagający i będziemy skrupulatnie 
egzekwować zobowiązania inwestora – zapowiada burmistrz Michał Wiśniewski.

Otwiera się nowy rozdział w  historii osiedla Mirków. 
Po  latach starań firma Arche otrzymała zgodę na  roz-
poczęcie pierwszego etapu inwestycji mieszkaniowej 
na terenie dawnej Fabryki Papieru. Powstanie 18 cztero-
kondygnacyjnych budynków wielorodzinnych, 10 garaży 
podziemnych oraz 2 wielopoziomowe parkingi. Równole-
gle Arche będzie prowadziło kompleksową rewitalizację 
historycznej zabudowy dawnej fabryki. W odnowionych 
obiektach mają znaleźć się m.in. hotel, restauracje, biblio-
teka, kino, teatr, muzeum czy targowisko.

Szeroka dyskusja
Decyzja o ustaleniu lokalizacji inwestycji przy ul. Mir-
kowskiej, w trybie tzw. ustawy lex deweloper, zapadła 
na marcowej sesji Rady Miejskiej Konstancin-Jeziorna. 
Podjęcie uchwały przez radnych było poprzedzone 
szeroką dyskusją – zarówno na  komisjach meryto-
rycznych rady: Ładu Przestrzennego i  Spraw Komu-
nalnych oraz Uzdrowiskowej, Zdrowia i  Opieki Spo-
łecznej, jak i  w  dialogu z  mieszkańcami. Firma Arche 
zorganizowała również otwarte spotkanie informa-
cyjne. Aby zabezpieczyć interesy gminy i  jej miesz-
kańców, burmistrz Michał Wiśniewski w  lutym pod-
pisał z  inwestorem porozumienie. Zobowiązuje ono 
firmę m.in. do rewitalizacji i rewaloryzacji zabytkowych 
obiektów, działań na rzecz przebudowy układu drogo-
wego w rejonie inwestycji, przeprowadzenia remediacji 
zanieczyszczonych gruntów oraz budowy ścieżki rowe-
rowej wzdłuż ul. Mirkowskiej. Arche zadeklarowało też 
przeniesienie swojej siedziby i biura do Konstancina- 
-Jeziorny, co zwiększy wpływy podatkowe do budżetu 
gminy. Co  istotne, kolejne etapy planowanej inwesty-
cji będą mogły być realizowane dopiero po  poprawie 
lokalnej infrastruktury komunikacyjnej – m.in.  budo-
wie alternatywnego wyjazdu z osiedla lub uruchomie-
niu połączenia kolejowego. Działania podjęli również 
radni miejscy, którzy wyznaczyli spośród siebie repre-
zentację do rozmów z Arche. Ich efektem było oświad-
czenie, podpisane przez Grzegorza Radzikowskiego – 
członka zarządu firmy. 

Decyzja radnych
Finalnie rada w głosowaniu poparła inwestycję – za było 
17 osób, przeciw – 4. Burmistrz Michał Wiśniewski podzię-
kował zarówno radnym, jak i inwestorowi za determina-
cję, cierpliwość i  współpracę. – Jestem głęboko przeko-
nany, że ten projekt stanie się wartością dodaną dla naszej 
społeczności – mówił Michał Wiśniewski. – W  imieniu 
nas wszystkich mogę zapewnić: będziemy wymagający 
i będziemy więcej niż trzymać za słowo.
W imieniu firmy Arche głos zabrał Grzegorz Radzikowski, 
członek zarządu: – Nie zawiedziemy państwa zaufania. 
Liczymy na partnerską współpracę.
Uchwała RM w  sprawie ustalenia lokalizacji inwestycji 
mieszkaniowej przy ul. Mirkowskiej 4 kwietnia br. została 
opublikowana w  Dzienniku Urzędowym Województwa 
Mazowieckiego. W ślad tego firma Arche może już wystą-
pić do Starostwa Powiatowego o pozwolenie na budowę. | 

Patryk Siepsiak

 → Zrewitalizowany zabytek ma służyć lokalnej społeczności, bo oprócz 
osiedla mieszkalnego mają tu powstać m.in.: hotel, biura, sklepy, 
restauracje, targowisko, muzeum, plac z fontannami, teatr, kino, biblioteka 
i basen uzdrowiskowy  Fot Arche
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Mieszkańcy gminy Konstancin- 
-Jeziorna skarżą się na coraz 
częstsze wizyty dzików w swoich 
ogrodach i na ulicach miasta. 
Zwierzęta niszczą zieleń, 
przewracają kosze na śmieci 
i stwarzają zagrożenie dla 
kierowców oraz pieszych. Władze 
interweniują, ale same niewiele 
mogą w tej sprawie zrobić.

Obecność dzików na  terenach zur-
banizowanych nie jest nowym 
zjawiskiem, jednak w  ostatnim 
czasie ich liczba w gminie Konstancin- 
-Jeziorna znacząco wzrosła. Zwie-
rzęta przyciąga łatwy dostęp do poży-
wienia, zwłaszcza w  pobliżu osie-
dli, gdzie znajdują resztki jedzenia. 
Dodatkowo liczne niezagospodaro-
wane tereny porośnięte chwastami 
i nawłocią tworzą dogodne warunki 
do ich bytowania. Zwierzęta te stop-
niowo też przystosowały się do życia 
w pobliżu człowieka i coraz częściej 
żerują w  dzień zamiast – jak daw-
niej – w  nocy. Dziki niszczą zieleń, 
przewracają kosze na śmieci i stwa-
rzają zagrożenie dla kierowców oraz 
pieszych.

gmina ma związane ręce
W  odpowiedzi na  liczne skargi 
mieszkańców władze Konstancina- 
-Jeziorny wielokrotnie interwenio-
wały, zwracając się do odpowiednich 
instytucji – Starostwa Powiatowego 
w Piasecznie, Nadleśnictwa Chojnów 
oraz kół łowieckich – o podjęcie dzia-
łań w zakresie zwiększającej się popu-
lacji dzików w gminie. We wrześniu 
2024  r. burmistrz Michał Wiśniew-
ski wystąpił do Ewy Lubieniec, staro-
sty powiatu piaseczyńskiego, z wnio-
skiem o  odłów i  relokację dzików 
na  tereny leśne. Kolejny wniosek, 

z  propozycjami miejsc do  ustawie-
nia odłowni, został złożony w listopa-
dzie. Niestety starosta nie przychyliła 
się do tych próśb. Na początku tego 
roku burmistrz ponownie wystąpił 
do starosty o podjęcie działań, jednak 
do momentu publikacji artykułu nie 
doczekał się odpowiedzi. – Proble-
mem są obowiązujące przepisy, które 
ograniczają możliwości samorządów 
– wyjaśnia Agata Wilczek, zastęp-
czyni burmistrza gminy Konstancin- 
-Jeziorna. – Decyzję o redukcji popu-
lacji dzików mogą podejmować jedy-
nie właściwe organy administracji 
państwowej, w tym starostwa i nad-
leśnictwa, a  gmina nie ma  prawa 
działać na własną rękę.

edukacja kluczem
Zdaniem ekspertów pomocne 
w  zmniejszeniu skali problemu 
są dobre praktyki, a edukacja miesz-
kańców jest w  tym zakresie klu-
czowa. Właściwe zabezpieczanie 
odpadków oraz porządkowanie tere-
nów może zmniejszyć atrakcyjność 
zurbanizowanych obszarów dla tych 
zwierząt. Dzikie zwierzęta nauczyły 
się, że  śmietniki i  przydomowe 
ogródki to  łatwe źródło pożywienia, 
dlatego tak ważne jest, aby nie pozo-
stawiać resztek jedzenia w otwartych 
miejscach.

Spotkanie z dzikiem
Choć dziki zazwyczaj unikają kontaktu 
z ludźmi, zdarzają się sytuacje, w któ-
rych mogą stać się agresywne. Oto 

kilka zasad, jak postępować w  przy-
padku spotkania z tym zwierzęciem:
 › Zachowaj spokój – nie wykonuj 

gwałtownych ruchów, powoli się 
oddal.

 › Nie odcinaj drogi ucieczki – zwie-
rzę osaczone może zaatakować.

 › Pilnuj zwierząt domowych – psy 
powinny być wyprowadzane 
na smyczy.

 › Nie rzucaj przedmiotami w dzika, 
nie podchodź do niego.

 › Jeśli zwierzę zachowuje się agre-
sywnie, chroń nogi plecakiem lub 
torbą.

Dzikie zwierzęta mogą być nosi-
cielami chorób, groźnych także dla 
człowieka. W  przypadku napotka-
nia chorego dzika (wychudzonego, 
z ranami, owrzodzeniami lub niena-
turalnym zachowaniem) należy zgło-
sić to do Powiatowego Lekarza Wete-
rynarii w  Piasecznie (ul.  Orężna 9, 
nr tel. 22 756 76 62). |

Wydział Ochrony Środowiska 
i Rolnictwa

 → Dziki coraz częściej pojawiają się na ulicach Konstancina-Jeziorny, budząc niepokój mieszkańców 
  Fot Freepik

gDZie ZgŁaSZać 
inteRWenCje?

W sytuacji zagrożenia życia lub 
zdrowia zadzwoń:
 ›  Straż miejska – nr tel. 986 

(alarmowy), 22 484 24 91 lub 
602 291 864;

 ›  Policja – nr tel. 112 
(alarmowy), 47 724 58 61 lub 
22 754 00 71 (całodobowo).

O tym się mówi

Dziki problem
w gminie narasta
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Aktualności

Gmina stawia na rozwój sportu
Warto podpatrywać najlepszych. Przedstawiciele gminy 
Konstancin-Jeziorna odwiedzili Legia Training Center 
w Książenicach oraz obiekty sportowe w Garwolinie. 
Zdobyte podczas wizyt studyjnych doświadczenia będą 
cenną inspiracją przy podejmowaniu kluczowych decyzji 
dotyczących rozbudowy gminnej infrastruktury sportowej.

Nie od  dziś wiadomo, że  baza spor-
towa gminy Konstancin-Jeziorna 
pozostawia wiele do  życzenia. Bra-
kuje w pełni funkcjonalnego centrum 
sportowego, nowoczesnego boiska pił-
karskiego, a  niektórzy marzą nawet 
o  basenie olimpijskim. Rozbudowa 
gminnej bazy sportowej stanowi 
jeden z  priorytetów obecnej kaden-
cji samorządu. Aby jak najlepiej przy-
gotować się do czekających wyzwań, 
burmistrz Michał Wiśniewski, jego 
zastępczyni Katarzyna Tusińska oraz 
radni miejscy w  ostatnich miesią-
cach odwiedzili kilka nowoczesnych 
kompleksów sportowych.

inspiracja z garwolina
Pod koniec lutego delegacja z  Kon-
stancina-Jeziorny udała się do Gar-

wolina, gdzie spotkała się z  burmi-
strzynią Marzeną Świeczak oraz 
Waldemarem Mrugałą, prezesem 
KS Wilga Garwolin. Wizytacja obiek-
tów sportowych pozwoliła poznać 
ich historię, wyzwania towarzyszące 
budowie oraz sukcesy związane z ich 
funkcjonowaniem. Samorządowcy 
zapoznali się także z  działalnością 
Centrum Integracji Lokalnej, co może 
być cenną inspiracją dla przyszłych 
działań w Konstancinie-Jeziornie.

Wizyta w legia training Center
21  marca konstancińscy samo-
rządowcy odwiedzili Książenice, 
gdzie mieści się jeden z  najnowo-
cześniejszych ośrodków treningo-
wych w Europie Środkowej – Legia 
Training Center. Tam spotkali się 

m.in. z Tomaszem Krupskim – bur-
mistrzem Grodziska Mazowieckiego, 
Dariuszem Mioduskim – prezesem 
Legii Warszawa, oraz Marcinem 
Herrą – wiceprezesem klubu. Efek-
tem rozmów było nawiązanie współ-
pracy z  Legią w  zakresie promocji 
sportu, zdrowego stylu życia oraz 
rozwoju kompetencji fizycznych 
i psychofizycznych młodzieży z Kon-
stancina-Jeziorny. Kolejne spotkania 
dotyczące potencjalnych projektów 
odbędą się już w  Konstancinie- 
-Jeziornie. – Wnioski z  tych wizyt 
pomogą nam w  podjęciu kluczo-
wych decyzji dotyczących stworze-
nia nowoczesnej i  funkcjonalnej 
przestrzeni sportowej, która będzie 
służyć mieszkańcom przez wiele 
lat – podkreśla burmistrz Michał 
Wiśniewski.

Spotkanie w ratuszu
Rozmowy na temat rozbudowy bazy 
sportowej prowadzone są  również 
na miejscu. Na początku marca bur-
mistrz Michał Wiśniewski gościł 
w ratuszu Ireneusza Rasia, sekreta-
rza stanu w  Ministerstwie Sportu 
i  Turystyki. W  spotkaniu uczestni-
czyli także Roman Kosecki – pre-
zes MUKS Kosa Konstancin, oraz 
Jakub Główczyński – prezes RKS 
1923 Mirków. Dyskutowano o  moż-
liwościach pozyskania środków rzą-
dowych na  rozwój infrastruktury 
sportowej, a  także o  planie budowy 
boiska przy Szkole Podstawowej nr 6 
w  Opaczy. – Wprowadziliśmy kie-
runkowe poprawki, aby przygotować 
niezbędne dokumenty i w kolejnym 
etapie aplikować o dofinansowanie 
– wyjaśnia burmistrz.
Planowany obiekt sportowy będzie 
wyposażony w  zaplecze i  oświetle-
nie, a  jego standard dostosowany 
do  wymogów rozgrywek, w  których 
uczestniczą lokalne kluby sportowe. |

Agnieszka Jarzębska-Isio 

 → Konstancińscy samorządowcy wizytowali m.in. garwolińskie obiekty sportowe (od prawej): 
burmistrz Michał Wiśniewski, Waldemar Mrugała – prezes KS Wilga Garwolin, Karolina Komar- 
-Osińska – przewodnicząca Rady Miejskiej, radne Anna Borowska i Katarzyna Jacyna oraz Mariusz 
Kochański – dyrektor Gminnego Ośrodka Sportu i Rekreacji Fot UMiG
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Aktualności

Konkurs na dyrektora Trójki
Wieje wiatr dobrych zmian. 
Szkoła Podstawowa nr 3 
w Konstancinie-Jeziornie będzie 
miała nowego dyrektora. Kandydaci 
na to stanowisko mogą składać 
swoje oferty do 25 kwietnia br.

Nowy dyrektor Szkoły Podstawowej 
nr 3 im. ks. Jana Twardowskiego w Kon-
stancinie-Jeziornie zostanie wyłoniony 
w drodze konkursu, który 31 marca br. 
ogłosił burmistrz Michał Wiśniewski. 
Kandydaci ubiegający się o  to  stano-
wisko powinni przedstawić m.in. uza-
sadnienie przystąpienia do konkursu, 

koncepcję funkcjonowania i  rozwoju 
szkoły oraz życiorys uwzględniający 
przebieg pracy zawodowej. Doku-
menty można składać papierowo lub 
elektronicznie do 25 kwietnia 2025 r. 
(do godz. 13.00). Szczegółowe informa-
cje dotyczące konkursu znajdują się 
w  Biuletynie Informacji Publicznej 
w zakładce: Praca. Do momentu roz-
strzygnięcia konkursu, tj. od 1 kwiet-
nia do 31 sierpnia 2025 r., obowiązki 
dyrektora szkoły pełnić będzie Andrzej 
Piszczek. Decyzję w tej sprawie podjął 
włodarz gminy, aby zapewnić ciągłość 
funkcjonowania placówki w  okresie 
przejściowym. | (psp)

Wystawa  
w willi Kamilin
Od 2 kwietnia w willi Kamilin 
przy ul. Józefa Piłsudskiego 42 
można oglądać multimedialną 
wystawę „Dziedzictwo kulturowe 
i przyrodnicze Konstancina- 
-Jeziorny”.

Trwają przygotowania do  urucho-
mienia Muzeum Konstancina- 
-Jeziorny, które docelowo będzie 
miało siedzibę właśnie w willi Kami-
lin przy ul. Józefa Piłsudskiego 42. 
Zanim jednak zostanie oficjalnie 
otwarte, zapraszamy do  zwiedzenia 
wystawy multimedialnej pt. „Dzie-
dzictwo kulturowe i  przyrodnicze 
Konstancina-Jeziorny”. To wyjątkowa 
okazja, by na nowo odkryć ekspozycję 
znaną z Konstancińskiego Domu Kul-
tury, a także zapoznać się z nowymi 
zbiorami – pamiątkami, dokumen-
tami, mapami, fotografiami i  dzie-
łami sztuki, które opowiadają historię 
naszego miasta. Wystawa jest czynna 
od środy do niedzieli w godz. 11.00–
18.00. Wstęp wolny. | (psp)

 → Do 31 sierpnia br. obowiązki dyrektora Trójki pełni Andrzej Piszczek Fot UMiG

2 maja  
i 20 czerwca 
Urząd będzie 
nieczynny

O tym warto pamiętać! W dniach 
2 maja oraz 20 czerwca 2025 r. 
Urząd Miasta i Gminy Konstancin- 
-Jeziorna będzie nieczynny.  
W tych terminach dyżurować  
będzie jedynie pracownik Urzędu 
Stanu Cywilnego.

W dwa nadchodzące długie weekendy 
nie załatwimy spraw urzędowych. 

Zgodnie z  zarządzeniem burmistrza 
gminy Konstancin-Jeziorna magistrat 
będzie nieczynny 2 maja i 20 czerwca 
2025 r., które przypadają w tym roku 
między świętami a  weekendami. 
W tych terminach, w godz. 8.00–13.45, 
dyżurować będzie jedynie pracow-

nik Urzędu Stanu Cywilnego, odpo-
wiedzialny za rejestrację i sporządza-
nie aktów zgonu. Zmiany nie dotyczą 
Straży Miejskiej, która będzie funkcjo-
nować bez zmian. Za wszelkie niedo-
godności przepraszamy i dziękujemy 
za wyrozumiałość. | (aji)

 → W dniach 2 maja oraz 20 czerwca 2025 r. Urząd Miasta i Gminy będzie nieczynny Fot A. Piętka
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Wybory 2025

Po ubiegłorocznych wyborach samo-
rządowych znów będziemy decydo-
wać – tym razem o przyszłości naszego 
kraju. 18 maja wybierzemy nową głowę 
państwa, która będzie reprezentować 
Polskę przez kolejnych 5 lat.

Kandydaci na prezydenta
Państwowa Komisja Wyborcza zareje-
strowała 13 kandydatów w wyborach 
prezydenckich. W wyścigu o fotel pre-
zydenta RP startują:
 › Artur Bartoszewicz – 51 l., wykształ-

cenie wyższe, nauczyciel akade-
micki, kandydat bezpartyjny;

 › Magdalena Agnieszka Biejat – 43 l., 
wykształcenie wyższe, senatorka, 
kandydatka Lewicy;

 › Grzegorz michał Braun – 58  l., 
wykształcenie wyższe, poseł do Par-
lamentu Europejskiego, kandydat 
Konfederacji Korony Polskiej;

 › szymon Franciszek Hołownia – 
48  l., wykształcenie średnie, Mar-
szałek Sejmu RP, kandydat Polski 
2050 Szymona Hołowni;

 › Marek Jakubiak – 66 l., wykształce-
nie średnie, poseł na Sejm RP, kandy-
dat Federacji dla Rzeczypospolitej;

 › Maciej Maciak – 54 l., wykształce-
nie średnie, dziennikarz, kandydat 
bezpartyjny;

 › sławomir Jerzy mentzen – 38  l., 
wykształcenie wyższe, doradca 
podatkowy, poseł na  Sejm RP, 

kandydat Konfederacji Wolność 
i Niepodległość;

 › Karol tadeusz Nawrocki – 42  l., 
wykształcenie wyższe, wyższy 
urzędnik państwowy – prezes Insty-
tutu Pamięci Narodowej, kandydat 
bezpartyjny popierany przez Prawo 
i Sprawiedliwość;

 › Joanna senyszyn – 76 l., wykształ-
cenie wyższe, dziennikarz, była 
posłanka Sojuszu Lewicy Demokra-
tycznej, kandydatka bezpartyjna;

 › Krzysztof stanowski – 42 l., wykształ-
cenie średnie, dziennikarz, kandydat 
bezpartyjny;

 › rafał Kazimierz Trzaskowski – 53 l., 
wykształcenie wyższe, pracownik 
samorządowy – prezydent War-
szawy, kandydat Platformy Obywa-
telskiej RP;

 › Marek Marian woch – 46 l., wykształ-
cenie wyższe, prawnik, kandydat 
Bezpartyjnych Samorządowców;

 › Adrian tadeusz Zandberg – 45  l., 
wykształcenie wyższe, poseł na Sejm 
RP, kandydat partii Razem.

obwodowe komisje wyborcze
W  gminie Konstancin-Jeziorna 
za  przeprowadzenie głosowania 
w  danym obwodzie odpowiedzial-
nych będzie 28 komisji wyborczych, 
w tym 17 stałych oraz 11 odrębnych, 
zlokalizowanych  m.in.  w  zakła-
dach opieki zdrowotnej i  domach 

pomocy społecznej. Ważne zmiany, 
o których mieszkańcy powinni wie-
dzieć, to przeniesienie ul. Polnej 21 
z obwodu nr 17 do obwodu nr 10 z sie-
dzibą w Szkole Podstawowej nr 3 przy 
ul. Bielawskiej 57. Nowa ul. Daliowa 
została przypisana do  obwodu nr  9 
z  siedzibą w  Szkole Podstawowej 
Integracyjnej nr 5 przy ul. Szkolnej 7. 
Ponadto decyzją komisarza wybor-
czego w Konstancinie-Jeziornie utwo-
rzono trzy nowe OKW – nr  26, 27 
i  28. Znajdują się one odpowiednio 
w domach opieki: „Biała Róża”, „Dwo-
rek Zacisze”, „Willa Syrena”.

godziny głosowania
W  dniu głosowania lokale wybor-
cze będą otwarte tradycyjnie w godz. 
7.00–21.00 (w  obwodowych komi-
sjach wyborczych odrębnych głoso-
wanie może rozpocząć się nieco póź-
niej). Prawo udziału w  wyborach 
przysługuje obywatelom, którzy naj-
później w  dniu głosowania ukoń-
czyli 18 lat, posiadają prawa wybor-
cze oraz są wpisani do stałego rejestru 
wyborców. Udając się do  komisji, 
należy zabrać ze  sobą ważny doku-
ment tożsamości ze zdjęciem – może 
to  być dowód osobisty, paszport lub 
prawo jazdy. Na karcie do głosowania 
nazwiska 10 kandydatów będą uło-
żone w kolejności alfabetycznej. Głos 
można oddać tylko na jednego z nich, 
stawiając znak „X” w  kratce obok 
wybranego nazwiska. Umieszcze-
nie w kratce innych znaków – takich 
jak przekreślenia, zygzaki, myśl-
niki, kropki czy zamazania – powo-
duje nieważność głosu. Po wypełnie-
niu karty należy wrzucić ją  do  urny 
wyborczej. Nazwisko zwycięzcy wybo-
rów poznamy najprawdopodobniej 
w  niedzielny wieczór lub w  ponie-
działkowy poranek. Jeśli żaden z kan-
dydatów nie uzyska ponad 50 proc. 
ważnych głosów, konieczna będzie 
druga tura wyborów, która odbędzie 
się 1 czerwca. |

Patryk Siepsiak

 18 maja wybierzemy
 Prezydenta RP
Wybory prezydenckie zbliżają się wielkimi krokami. 
Do urn pójdziemy już 18 maja. Ewentualna 
druga tura odbędzie się 1 czerwca. 
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Wybory 2025

 GRANICE OBWODóW GłOSOWANIA I SIEDZIBY OBWODOWYCh KOMISJI WYBORCZYCh

nr obwodu 
głosowania granice obwodu głosowania Siedziba obwodowej komisji 

wyborczej

1.

Konstancin-Jeziorna – ulice: Władysława Broniewskiego, Bukowa, Fryderyka 
Chopina, Czysta, Długa, Dworska, Grodzka, Jasna, Kasztelańska, Leśna, Letnia, 
Łąkowa, Pańska, Parkowa, Miriama Przesmyckiego, Przyjacielska, Słowicza, 
Wesoła, Wiejska, Wierzbnowska

Szkoła Podstawowa nr 1
ul. Wojewódzka 12 
Konstancin-Jeziorna

2.

Konstancin-Jeziorna – ulice: Akacjowa, Cedrowa, Ceglana, Chylicka (od nr. 16 
do końca parzyste, od nr. 19 do końca nieparzyste), Deotymy, Grabowa, Graniczna, 
Grzybowa, Jałowcowa, Jaśminowa, Jodłowa, Kasztanowa, Kazimierzowska, 
Klonowa, Kościelna, Leszczynowa, Kornela Makuszyńskiego, Modrzewiowa, 
Stanisława Moniuszki, Mostowa, Niecała, Oborska, Potulickich (od nr. 2 do nr. 
22 parzyste, od nr. 1 do nr. 21 nieparzyste), Bolesława Prusa  (od nr. 1 do nr. 19A 
nieparzyste, od nr. 2 do nr. 26 parzyste), Przebieg, Rycerska, Słomczyńska, Juliusza 
Słowackiego, Spokojna, Józefa Sułkowskiego, Szpitalna, Środkowa, Kornela 
Ujejskiego, Widok, Wiśniowa, Wojewódzka, Wrzosowa, Wschodnia, Zielna

3. Czarnów
Ośrodek Pomocy Społecznej
ul. Rycerska 13 
Konstancin-Jeziorna

4.

Konstancin-Jeziorna – ulice: Adama Asnyka, Bolesława Chrobrego, bulwar   
im. prof. Jana Haftka, Jana Karola Chodkiewicza, hetm. Stefana Czarnieckiego, 
Wacława Gąsiorowskiego, Jagiellońska, Jana Sobieskiego (od nr. 48 do końca), 
Jasiowa, Jaworowska, Jana Kochanowskiego, Józefa Ignacego Kraszewskiego, 
Jana Matejki, Mieszka I, Mostowa, Od Lasu, Ignacego Paderewskiego, Piasta, 
Józefa Piłsudskiego (od nr. 15A do nr. 35 nieparzyste, od nr. 40 do nr. 62 parzyste), 
Potulickich (od nr. 23 do końca nieparzyste, od nr. 26 do końca parzyste), Bolesława 
Prusa (od nr. 23 do nr. 39 nieparzyste, od nr. 28 do nr. 44 parzyste), Mikołaja Reja, Sue 
Ryder, Sanatoryjna, Henryka Sienkiewicza, Piotra Skargi, Leopolda Staffa, Stefana 
Batorego, Strumykowa, Karola Szymanowskiego, Juliana Tuwima, Uzdrowiskowa, 
Warecka, Wągrodzka, Ireneusza Wierzejewskiego, Wilanowska (od nr. 92 do nr. 
94E parzyste, od nr. 96 do nr. 140Z), Władysława Witwickiego, Źródlana, Stefana 
Żeromskiego, Stefana Żółkiewskiego

Szkoła Podstawowa nr 2
ul. Stefana Żeromskiego 15
Konstancin-Jeziorna

5.

Konstancin-Jeziorna – ulice: Królowej Bony, Dąbrówki, Królowej Jadwigi, Jana 
Sobieskiego (od nr. 1 do nr. 47), Mikołaja Kopernika, Królowej Marysieńki, Adama 
Mickiewicza (od nr. 3 do nr. 7 nieparzyste, od nr. 4 do nr. 14 parzyste), Józefa 
Piłsudskiego (od nr. 1 do nr. 15 nieparzyste, od nr. 2 do nr. 38 parzyste), Poprzeczna 
(od nr. 2 do nr. 8A parzyste, od nr. 3 do nr. 15A nieparzyste), Wilanowska (od nr. 2 do 
nr. 78 parzyste)

Willa Gryf
ul. Jana Sobieskiego 13
Konstancin-Jeziorna

6.

Konstancin-Jeziorna – ulice: Czereśniowa, Jesionowa, Kwiatowa, Literatów, 
Mickiewicza (od nr. 15 do końca nieparzyste, od nr. 16 do końca parzyste), 
Poprzeczna (od nr. 12 do końca parzyste i od nr.17 do końca nieparzyste), 
Wilanowska (od nr. 1 do nr. 95 nieparzyste), Witaminowa, Zakopane

Lokal firmy
„Łąki Konstancińskie”
(budynek Faktoria)
al. Wojska Polskiego 4
Konstancin-Jeziorna

7. Konstancin-Jeziorna – aleja Wojska Polskiego, ulice: Mirkowska (od nr. 39A do nr. 
51 nieparzyste, od nr. 46 do nr. 60 parzyste), Anny Walentynowicz

Gminna świetlica
ul. Anny Walentynowicz 24
Konstancin-Jeziorna

8.

Kierszek, Konstancin-Jeziorna – ulice: Augustowska, gen. Józefa Bema, 
Białostocka, Bydgoska, Chylicka (od nr. 2 do nr. 14 parzyste, od nr. 1 do nr. 17 
nieparzyste), Ciechanowska, Dolna, Elbląska, Gdańska, Bartosza Głowackiego, 
Gorzowska, Górnośląska, Kabacka, Kołobrzeska, Marii Konopnickiej, Koszalińska, 
Tadeusza Kościuszki, Łomżyńska, Nowa, Olsztyńska, Ostrołęcka, Pilska, Przyrzecze, 
Kazimierza Pułaskiego, Siedlecka, Słupska, Józefa Sowińskiego, Suwalska, 
Szczecińska, Śniadeckich, Józefa Toczyskiego, Toruńska, Romualda Traugutta

Dom Seniora „Mariella”
ul. Kazimierza Pułaskiego 19
Konstancin-Jeziorna

9.

Konstancin-Jeziorna – ulice: Biedronki, Borowa, Botaniczna, Daliowa, Dębowa, 
Elektryczna, Górna, Kolejowa, Kozia, Koźlara, Krokusowa, Lawendowa, Muchomora, 
Nadwodna, Niska, Orzechowa, Piaseczyńska, Piaskowa, Pocztowa, Podgórska, 
Pogodna, Prawdziwka, Przejazd, Przeskok, Sadowa, Saneczkowa, Skolimowska, 
Słoneczna, Stawowa, Szkolna, Świerkowa, Torowa, Tulipanów, Warszawska 
(nieparzyste oraz od nr. 20 do końca parzyste), Wąska, Wczasowa, Wierzbowa, 
Zaułek

Szkoła Podstawowa 
Integracyjna nr 5
ul. Szkolna 7
Konstancin-Jeziorna
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Wybory 2025

10.

Konstancin-Jeziorna – ulice: Bielawska (nieparzyste oraz od nr. 58 
do końca parzyste), Brzozowa, Cicha, Królewska, Miła, Mirkowska 
(od nr. 2 do nr. 44 parzyste), Ogrodowa, Polna, Południowa, 
Rynkowa, Sosnowa, Świetlicowa, Świeża, Tysiąclecia Państwa 
Polskiego, Willowa, Plac Zgody, Zielona

Szkoła Podstawowa nr 3  
ul. Bielawska 57
Konstancin-Jeziorna

11. Bielawa, Kępa Oborska, Kępa Okrzewska, Obórki, Okrzeszyn Dom Ludowy w Bielawie
ul. Wspólna 1/3

12. Ciszyca, Czernidła, Gassy, Łęg, Opacz Szkoła Podstawowa nr 6 w Opaczy
Opacz 9

13. Obory, Parcela Przedszkole nr 3 „Kolorowe Kredki”
w Oborach, Obory 22

14. Borowina, Kawęczyn, Kawęczynek, Słomczyn, Turowice Szkoła Podstawowa nr 4 w Słomczynie
ul. Wilanowska 218

15. Cieciszew, Dębówka, Piaski Dom Ludowy w Cieciszewie
Cieciszew 67A

16. Habdzin Dom Ludowy w Habdzinie
Habdzin 24C

17.
Konstancin-Jeziorna – ulice: Bielawska (parzyste od nr. 2 do nr. 
56), Fabryczna, Garbarska, Krzywa, Mała, Nadbrzeżna, Narożna, 
Paproci, Warszawska (parzyste od nr. 2 do nr. 18), Zgoda

Szkoła Podstawowa nr 3 
ul. Bielawska 57
Konstancin-Jeziorna

18. Dom Pomocy Społecznej
Dom Pomocy Społecznej
ul. Potulickich 1
Konstancin-Jeziorna

19. Dom Seniora Polskiej Akademii Nauk
Dom Seniora Polskiej Akademii Nauk
ul. Jana Karola Chodkiewicza 3/5
Konstancin-Jeziorna

20. Dom Artystów Weteranów Scen Polskich
Dom Artystów Weteranów Scen Polskich
ul. Kazimierza Pułaskiego 6
Konstancin-Jeziorna

21. Mazowieckie Centrum Rehabilitacji „STOCER”
Mazowieckie Centrum Rehabilitacji „STOCER”
ul. Ireneusza Wierzejewskiego 12
Konstancin-Jeziorna

22. Centrum Kompleksowej Rehabilitacji
Centrum Kompleksowej Rehabilitacji
ul. Wacława Gąsiorowskiego 12/14
Konstancin-Jeziorna

23.
Ośrodek Wentylacji Respiratorem „Konstancja”

Ośrodek Wentylacji Respiratorem 
„Konstancja” w Bielawie
ul. Lipowa 1
Konstancin-Jeziorna

24. Uzdrowisko Konstancin-Zdrój
Uzdrowisko Konstancin-Zdrój
ul. Sue Ryder 1
Konstancin-Jeziorna

25. Dom Seniora „Willa Kalina” Dom Seniora „Willa Kalina”
ul. Fabryczna 3
Konstancin-Jeziorna

26 Dom Aktywnego Seniora „Biała Róża”
Dom Aktywnego Seniora „Biała Róża”
ul. Wierzbnowska 75
Konstancin-Jeziorna

27. Dom Opieki „Dworek Zacisze”
Dom Opieki „Dworek Zacisze”
ul. Bolesława Prusa 14
Konstancin-Jeziorna

28. Dom Seniora „Willa Syrena” Dom Seniora „Willa Syrena”
ul. Chylicka 31
Konstancin-Jeziorna

 objaśnienie: lokal dostosowany do potrzeb wyborców z niepełnosprawnościami.

nr obwodu 
głosowania granice obwodu głosowania Siedziba obwodowej komisji wyborczej
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W samym centrum Konstancina- 
-Jeziorny, na ścianie budynku przy 
ul. Wilanowskiej 1, powstanie 
wyjątkowy mural autorstwa 
cenionego artysty Tytusa 
Brzozowskiego. Dzieło będzie 
nawiązywać do bogatej historii 
miasta oraz jego unikalnej przyrody. 
Oficjalne odsłonięcie muralu 
zaplanowano na wrzesień 2025 r.

Pomysł stworzenia muralu w  Kon-
stancinie-Jeziornie zrodził się z ini-
cjatywy radnego Tomasza Nowic-
kiego oraz stowarzyszenia „Nowy 
Konstancin”. Zainspirowani twórczo-
ścią Tytusa Brzozowskiego, znanego 
z realizacji m.in. w Warszawie, zapro-
ponowali artyście współpracę. Pro-
jekt został entuzjastycznie przyjęty 
zarówno przez właściciela budynku, jak 

i lokalne instytucje oraz mieszkańców, 
którzy liczą, że mural stanie się istot-
nym punktem na  kulturalnej i  tury-
stycznej mapie miasta.

Wyjątkowe przedsięwzięcie
Mural będzie miał charakter histo-
ryczno-artystyczny, a jednym z moty-
wów, które na  pewno się na  nim 
pojawią, będą wiewiórki – efekt inspi-
rujących dyskusji mieszkańców z arty-
stą w  mediach społecznościowych. 
Tytus Brzozowski, znany z  malar-
skich interpretacji architektury miej-
skiej łączących realistyczne elementy 
z fantastycznymi detalami, w swoim 
dziele podkreśli wyjątkowy charak-
ter Konstancina-Jeziorny. Inicjatywę 
popierają władze gminy oraz dyrek-
cja Konstancińskiego Domu Kul-
tury. – Cieszymy się z tego projektu, 
który pokazuje, jak ważna jest współ-

praca lokalnej społeczności, biznesu 
i samorządu – podkreśla Katarzyna 
Tusińska, zastępczyni burmistrza 
Konstancina-Jeziorny. – Mural to nie 
tylko dzieło sztuki, ale także element 
budowania lokalnej tożsamości.

Pierwszy projekt
Pierwsze spotkanie robocze z udzia-
łem artysty, władz samorządowych 
i  potencjalnych sponsorów już się 
odbyło. Finalny projekt muralu zosta-
nie zaprezentowany 17  maja 2025  r. 
podczas Nocy Muzeów w  Urzędzie 
Miasta i Gminy Konstancin-Jeziorna 
(hol na 1. piętrze). Wydarzeniu towa-
rzyszyć będzie wystawa prac Brzo-
zowskiego, a  partnerami projektu 
są Urząd Miasta i Gminy Konstancin- 
-Jeziorna oraz Konstanciński Dom 
Kultury. Szczegóły wydarzenia będą 
sukcesywnie publikowane w mediach 
społecznościowych, w tym na profilu 
gminy na Facebooku.

odsłonięcie we wrześniu
Uroczyste odsłonięcie muralu zapla-
nowano na  wrzesień 2025  r. Wyda-
rzeniu towarzyszyć będzie cykl 
imprez kulturalnych i  spotkań 
poświęconych historii oraz przy-
szłości miasta. Projekt realizowany 
jest dzięki wsparciu prywatnych 
firm,  m.in.: Starej Papierni, Fun-
dacji Rodziny Staraków, Uzdrowi-
ska Konstancin-Zdrój, Arche, Legii 
Warszawa, KlinkierBudu, Falbruku, 
a także instytucji kultury, takich jak 
Villa la Fleur i OSP Skolimów. Orga-
nizatorzy zachęcają kolejne przed-
siębiorstwa do  przyłączenia się 
do  tego społecznego przedsięwzię-
cia. – Mural ma szansę stać się sym-
bolem współczesnego Konstancina- 
-Jeziorny – miejscem chętnie odwie-
dzanym przez mieszkańców i  tury-
stów – przyznaje radny Tomasz 
Nowicki. – Realizacja wpisuje się 
w  szersze działania rewitalizacyjne 
i promocyjne miasta, mające na celu 
ożywienie przestrzeni publicznej oraz 
wzmacnianie lokalnej tożsamości. | 

Patryk Siepsiak 

Powstanie wyjątkowe 
dzieło sztuki

 → Mural autorstwa Tytusa Brzozowskiego już wkrótce ozdobi ścianę budynku przy ul. Wilanowskiej 1, 
na którym do niedawna wisiały szpetne banery reklamowe Fot Facebook

Aktualności
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Aktualności

Prace nad „Strategią Rozwoju Gminy Konstancin-Jeziorna 2040+” 
nie zwalniają tempa. Za nami kolejne miesiące intensywnych 
spotkań i warsztatów, które przybliżają nas do stworzenia 
kompleksowego dokumentu rozwojowego. Na każdym etapie 
jego tworzenia uwzględniany jest głos mieszkańców.

To były intensywne i pracowite mie-
siące związane z  pracami nad „Stra-
tegią Rozwoju Gminy Konstancin- 
-Jeziorna 2040+”. Fundacja Miasto, 
która na  zlecenie konstancińskiego 
samorządu opracowuje dokument, zre-
alizowała kolejne kluczowe zadania.

Wyniki oceny
12 marca fundacja przekazała wyniki 
oceny ex post dotychczasowej strate-
gii rozwoju obowiązującej do 2020 r. 
Raport analizuje skuteczność wcze-
śniejszych działań oraz identyfikuje 
obszary wymagające poprawy. Choć 
wiele inicjatyw przyniosło pozy-
tywne rezultaty, niektóre założenia 
wymagały dostosowania do  zmie-
niających się realiów – zarówno 
lokalnych, jak i  globalnych. Wnio-
ski z oceny stanowią fundament dla 
nowej strategii i  wskazują kierunki 
koniecznych zmian odpowiadają-
cych na bieżące potrzeby mieszkań-
ców. Tego samego dnia odbyło się 
również spotkanie online dotyczące 
modelu funkcjonalno-przestrzen-
nego, który będzie jednym z filarów 
nowej strategii. Omówiono założe-
nia modelu, jego zgodność z planem 
ogólnym gminy oraz kluczowe prio-
rytety polityki przestrzennej.

Konsultacje społeczne
14  marca zorganizowano konsultacje 
społeczne, podczas których omawiano 
aktualną sytuację gminy w  wymia-
rze społecznym, gospodarczym i śro-
dowiskowym. Uczestnicy podnosili 
kwestie związane z ochroną przyrody, 
mieszkalnictwem, rynkiem pracy oraz 
poprawą infrastruktury i transportu. 
Kolejnym ważnym wydarzeniem był 
prawdziwy partycypacyjny maraton, 
który odbył się 22  marca i  obejmo-
wał dwa bloki warsztatowe. Pierwszy 
z nich poświęcono budowaniu marki 
oraz oferty turystycznej Konstancina- 
-Jeziorny. Uczestnicy podkreślali uni-
kalne walory miejscowości, takie 
jak uzdrowiskowy charakter, atrak-
cyjne krajobrazy i  zabytkowa archi-
tektura, wskazując na  potrzebę ich 
lepszego wykorzystania w  promocji 
gminy. Druga część warsztatów doty-
czyła kierunków rozwoju. Wypraco-
wano wstępne propozycje wizji gminy 
oraz cele strategiczne, z uwzględnie-
niem równowagi między rozwojem 
gospodarczym, ochroną środowiska 
a  zachowaniem lokalnego dziedzic-
twa. Zwrócono także uwagę na zna-
czenie współpracy między miesz-
kańcami, samorządem i  lokalnym 
biznesem.

Debata uczniów
„Konstancin-Jeziorna to miejsce, które 
inspiruje i  przyciąga. Uzdrowisko, 
chroniące różnorodność, zasoby natu-
ralne i walory klimatyczne. Modelowa 
gmina zdrowia, kultury i  społecz-
nej  harmonii” – wokół tezy sformu-
łowanej przez dorosłych, 10  kwiet-
nia, w  formule debaty oksfordzkiej, 
w  emocjonującej „bitwie na  argu-
menty”, zmierzyli się jej zwolennicy 
i przeciwnicy – uczniowie z konstan-
cińskich szkół. Dyskusję, która odbyła 
się w Urzędzie Miasta i Gminy, pro-
wadzili marszałek Antoni Kozłow-
ski i sekretarz Zofia Żbikowska. Tezę 
popierała młodzież z Jedynki, Trójki 
i  Szkoły NoBell. Argumenty przeciw 
tezie wytaczali uczniowie z  SP nr  2, 
5 i 6. O wyniku debaty, po serii pytań 
do zwolenników i przeciwników tezy, 
zadecydowała publiczność, czyli rów-
nież uczniowie. W  głosowaniu jaw-
nym, przez podniesienie rąk, ustalono, 
że 14 osób uznało argumenty zwolen-
ników tezy, a 16 osób przekonały argu-
menty przeciwników.

Co dalej?
Trwają prace nad kształtem doku-
mentu diagnostycznego, opracowa-
nego na podstawie ankiet, wywiadów 
pogłębionych, konsultacji społecz-
nych i strategicznych. Dokument ten 
stanie się podstawą do formułowania 
celów strategicznych, które wkrótce 
zostaną przedstawione do dalszych 
prac i opiniowania. | 
Wydział Rozwoju, Polityki Gospodarczej 

i Komunikacji Społecznej

 → W debacie oksfordzkiej zwyciężyli reprezentanci szkół podstawowych nr 2, 5 i 6  Fot M. Kasprzyk

Trwają 
intensywne 
prace nad strategią 
gminy
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Budżet obywatelski

Konstancinianie znów mają realny wpływ na rozwój swojej 
gminy. W drugiej połowie kwietnia rusza 12. edycja Budżetu 
Obywatelskiego 2026. Tegoroczna pula na pomysły  
mieszkańców to 1 mln zł.

Budżet Obywatelski Gminy Kon-
stancin-Jeziorna, znany do  tej pory 
jako budżet partycypacyjny, to  pro-
ces demokratyczny, w którym miesz-
kańcy wspólnie decydują o sposobie 
wydatkowania części publicznych 
środków budżetowych – najpierw 
zgłaszają własne pomysły, a następ-
nie decydują o  ich realizacji w  gło-
sowaniu. W  tym roku na  projekty 
mieszkańców konstanciński samo-
rząd przeznaczy 1  mln  zł. To  rekor-
dowa kwota, która otwiera drzwi 
jeszcze większej liczbie kreatywnych 
i potrzebnych inicjatyw.

Zgłaszanie projektów
12. edycja Budżetu Obywatelskiego 
to  nie tylko nowa nazwa, ale także 
istotne zmiany w sposobie zgłaszania 

projektów. Po raz pierwszy cały proces 
odbędzie się wyłącznie drogą elektro-
niczną, przez stronę internetową: 
konstancin.konsultacje-spoleczne.pl.  
Projekty będzie można zgłaszać w ter-
minie od 18 kwietnia (najwcześniej) 

do  30  kwietnia 2025  r. Krótki czas 
naboru wynika z  procedur admi-
nistracyjnych. Nowa formuła BO 
ma na celu usprawnienie i ułatwie-
nie całego procesu, aby jak najwię-
cej osób mogło wziąć udział w  tym 
ważnym przedsięwzięciu. W ramach 
Budżetu Obywatelskiego niezmien-
nie będzie można składać propozycje 
projektów o  charakterze lokalnym, 
które mieszczą się w zakresie zadań 
własnych gminy – nie trzeba być 
zameldowanym w gminie ani pełno-
letnim. Kluczowym warunkiem jest 
spełnienie zasady ogólnodostępno-
ści – efekty realizowanych projektów 
muszą być dostępne dla wszystkich 
mieszkańców. Wartość pojedyn-
czego projektu nie może przekroczyć 
200 tys. zł.

głosowanie we wrześniu
Listę projektów, które przejdą wery-
fikację formalną i merytoryczną oraz 
zostaną dopuszczone do głosowania, 
poznamy najpóźniej do końca sierp-
nia, a najciekawsze pomysły miesz-
kańcy wybiorą w pierwszej połowie 
września. W  tym roku mieszkańcy 
będą mogli głosować na  dowolną 
liczbę projektów, przy czym ich 
łączna wartość nie może przekro-
czyć 1  mln  zł. – Budżet Obywatel-
ski to nie tylko środki finansowe, ale 
przede wszystkim aktywne uczest-
nictwo mieszkańców w  rozwoju 
gminy – podkreśla Michał Wiśniew-
ski, burmistrz Konstancina-Jeziorny. 
– To  dzięki ich inicjatywie i  zaan-
gażowaniu nasza gmina może się 
zmieniać i rozwijać zgodnie z rzeczy-
wistymi potrzebami lokalnej społecz-
ności. Dlatego zachęcam wszystkich 
do zgłaszania swoich pomysłów. | 

 Szczegółowe informacje  
dostępne są na stronie: 

konstancin.konsultacje-spoleczne.pl.

Milion złotych  
na pomysły mieszkańców

→ Dzięki ubiegłorocznemu 
budżetowi partycypacyjnemu 
w Szkole Podstawowej nr 4 
w Słomczynie zorganizowano 
wakacyjne zajęcia rekreacyjno-
-sportowe dla dzieci
Fot UMiG

→ Montaż żagli przeciwsłonecznych
na placu zabaw na osiedlu Mirków 
był jednym z zadań zrealizowanych 
w ubiegłym roku Fot UMiG
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Właściciele psów i kotów 
mieszkający w gminie Konstancin- 
-Jeziorna mogą za darmo 
je zaczipować. Samorząd finansuje 
także zabiegi kastracji lub 
sterylizacji. Tutaj dofinansowanie 
wynosi 50 proc.

Sterylizacja, kastracja i  czipowanie 
to  najskuteczniejsze metody ograni-
czania problemu bezdomnych zwie-
rząt. Dlatego gmina Konstancin- 
-Jeziorna od lat przeznacza na ten cel 
znaczne środki finansowe – w 2025 r. 
jest to 90 tys. zł. Dzięki temu właści-
ciele psów i  kotów mogą zaczipować 
swoich czworonożnych przyjaciół cał-
kowicie za darmo. W gabinecie wete-

rynaryjnym zwierzęciu wszczepiany 
jest mikroczip – elektroniczny identy-
fikator umieszczany pod skórą na szyi 
lub między łopatkami. Każdy mikro-
czip posiada unikalny kod rejestro-
wany w międzynarodowej bazie Safe
-Animal. Dzięki temu jeśli zwierzę się 
zgubi i zostanie odnalezione, np. przez 
straż miejską, można szybko ustalić 
jego właściciela. Mieszkańcy mogą 
również skorzystać z  50-procento-
wego dofinansowania do  zabiegów 
sterylizacji i kastracji. Koszt, zależny 
od wagi i płci zwierzęcia, wynosi: suka 
do 15 kg – 425 zł, suka 15–30 kg – 500 zł, 
suka 30–40 kg – 600 zł, suka od 40 kg 
– 650  zł, pies do  25  kg  – 340  zł, pies 
od 25 kg – 415 zł, kotka – 280 zł lub kot – 
180 zł. Cena obejmuje wizytę kwalifi-

kacyjną, wykonanie zabiegu w narko-
zie, opiekę pooperacyjną do momentu 
wybudzenia oraz kontrolę poopera-
cyjną, w tym badanie kliniczne i zdję-
cie szwów. Aby skorzystać z  akcji, 
należy umówić wizytę w jednej z pię-
ciu współpracujących lecznic wete-
rynaryjnych. Liczy się kolejność zgło-
szeń, do wyczerpania limitu środków 
przeznaczonych na ten cel. | (aji)

GPSZOK w nowym miejscu, 
ale pod starym adresem
Od 2 kwietnia Gminny Punkt Selektywnego Zbierania 
Odpadów Komunalnych działa w nowym miejscu, 
oddalonym od dotychczasowego o kilka metrów.

Zmiana lokalizacji Gminnego Punktu 
Selektywnego Zbierania Odpadów 
Komunalnych była konieczna, ponie-
waż z końcem marca wygasła umowa 
dzierżawy dotychczasowego terenu. 
Od 2 kwietnia punkt działa w nowym 
miejscu – nadal przy ul. Mirkowskiej 
43C, lecz kilka metrów dalej, na sąsied-

niej działce. GPSZOK niezmiennie 
jest czynny od poniedziałku do soboty 
w godz. 10.00–18.00. Mieszkańcy mogą 
przywozić do  niego posegregowane 
odpady, w  tym wielkogabarytowe, 
remontowo-budowlane, opony, odzież 
i tekstylia, odpady niebezpieczne oraz 
elektroodpady. | (psp)

 Z myślą 
 o czworonożnych 
 przyjaciołach

WyKaZ leCZniC 
bioRĄCyCH 
UDZiaŁ W aKCji

 › Lecznica Weterynaryjna 
Bielawa (ul. Lipowa 1D,  
tel. 22 754 39 19);

 › Gabinet Weterynaryjny 
Monika Skrzek (ul. Jana 
Sobieskiego 5, tel. 602 
494 258);

 › Lecznica Weterynaryjna 
Anda (ul. Długa 8, tel. 22 754 
09 75);

 › Edina Przychodnia 
Weterynaryjna WetMedyka 
(ul. Kazimierza Pułaskiego 
103, tel. 22 462 44 62);

 › Animales Specjalistyczna 
Przychodnia Weterynaryjna 
(ul. Warszawska 56,  
tel. 502 348 466).

 → GPSZOK niezmiennie mieści się pod 
adresem: ul. Mirkowska 43C Fot UMiG

 → W 2024 r. zabiegom kastracji lub sterylizacji poddano 251, a zaczipowano 261 zwierząt Fot Freepik

Ochrona środowiska
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Od 31 marca znów można 
składać wnioski o wsparcie 
z programu „Czyste Powietrze”. 
Teraz na wymianę źródła ciepła 
oraz termomodernizację domu 
jednorodzinnego można pozyskać 
nawet 170 tys. zł. Kluczowym 
kryterium przy przyznawaniu 
wsparcia pozostaje próg 
dochodowy. Sprawdź,  
co jeszcze się zmieniło.

Rządowy program „Czyste Powie-
trze” działa od  2018  r. i  ma  na  celu 
walkę ze  smogiem poprzez wspar-
cie wymiany nieefektywnych źró-
deł ogrzewania oraz poprawę efek-
tywności energetycznej budynków. 
Po  wstrzymaniu naboru wniosków 
pod koniec listopada 2024  r. pro-
gram przeszedł gruntowną reformę. 
Od 31 marca 2025 r. można ponow-
nie ubiegać się o dofinansowanie.

lista zmian i nowości
Lista zmian jest długa, a największą 
z nich jest obowiązek potwierdzenia 
standardu energetycznego budynku 
zarówno przed rozpoczęciem termo-
modernizacji, jak i  po  jej zakończe-
niu. Dobra wiadomość jest za to taka, 
że koszty audytu i świadectwa charak-

terystyki energetycznej można pokryć 
z dotacji – do 1,6 tys. zł. W nowej wer-
sji programu nie będzie możliwo-
ści uzyskania dotacji na zakup kotła 
gazowego. W zamian wsparcie obej-
muje instalację pomp ciepła, kotłów 
na  pellet oraz kotłów zgazowują-
cych drewno. Aby ograniczyć naduży-
cia, wprowadzono limity dotacji dla 
poszczególnych elementów inwesty-
cji, w tym jednostkowe limity na metr 
kwadratowy ocieplenia ścian, pod-
łóg i stropów. Nowym rozwiązaniem, 
które ma ułatwić realizację inwestycji, 
jest wprowadzenie systemu operato-
rów – instytucji wspierających bene-
ficjentów na każdym etapie procesu, 
od  składania wniosków po  rozlicze-
nie inwestycji. Gmina Konstancin- 
-Jeziorna zgłosiła swój udział jako 
operator w programie.

trzy poziomy wsparcia
Program „Czyste Powietrze” nadal 
oferuje dofinansowanie w  trzech 
wariantach, w zależności od docho-
dów beneficjenta:
 › podstawowy – do  40% kosztów 

kwalifikowanych dla osób, któ-
rych roczny dochód nie przekracza 
135 tys. zł;

 › podwyższony – do  70% kosztów 
dla osób z miesięcznym dochodem 

do 2250 zł na osobę w gospodar-
stwie wieloosobowym i do 3150 zł 
w gospodarstwie jednoosobowym;

 › najwyższy – do  100% kosztów 
dla osób z  miesięcznym docho-
dem do 1300 zł na osobę w gospo-
darstwach wieloosobowych lub 
do 1800 zł w gospodarstwie jedno-
osobowym.

Dla kogo?
Program niezmiennie skierowany 
jest do  właścicieli lub współwłaści-
cieli domów jednorodzinnych oraz 
lokali mieszkalnych z odrębną księgą 
wieczystą. Dofinansowanie przysłu-
guje budynkom, których pozwole-
nie na  budowę wydano do  31  grud-
nia 2020 r. i które beneficjent posiada 
od minimum trzech lat (z wyjątkiem 
spadków). Każdy budynek/lokal może 
skorzystać z dofinansowania tylko raz, 
a wsparcie przyznawane jest jednora-
zowo danemu beneficjentowi. |

Anna Błażewicz-Orczykowska

„Czyste Powietrze” 
w nowej odsłonie

 → Nowa odsłona programu „Czyste Powietrze” ma na celu nie tylko poprawę jakości powietrza, 
ale także eliminację nadużyć i uproszczenie procesu dla beneficjentów Fot czystepowietrze.pl

gminny PUnKt 
KonSUltaCyjno- 
-infoRmaCyjny

Mieszkańcy gminy Konstancin- 
-Jeziorna mogą skorzystać 
z pomocy w wypełnianiu i skła-
daniu wniosków o dofinanso-
wanie oraz płatność. Jest ona 
udzielana w Gminnym Punkcie 
Konsultacyjno-Informacyjnym, 
który mieści się w Urzędzie 
Miasta i Gminy. Punkt jest czyn-
ny: we wtorki, środy i czwartki 
w godz. 7.00–8.00 oraz 16.00–
18.00, w piątki w godz. 7.00–
8.00. Aby umówić wizytę, nale-
ży wysłać e-mail na adres: 
czystepowietrze@konstancin-
jeziorna.pl lub zadzwonić pod 
numer: 22 484 23 00, wybiera-
jąc wewnętrzny 421, 428 lub 
365.

Szczegółowe 
informacje 
o programie: 
zeskanuj kod QR.

Ochrona środowiska
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Ochrona środowiska

W gminie Konstancin-Jeziorna 
trwają intensywne wiosenne 
porządki. Zalegające po zimie 
śmieci wspólnie sprzątają 
mieszkańcy, w ramach społecznych 
inicjatyw, oraz Zakład  
Gospodarki Komunalnej.

Mieszkańcy gminy Konstancin- 
-Jeziorna działają. Jak co  roku wraz 
z  nadejściem wiosny w  wielu sołec-
twach zorganizowano oddolne inicja-
tywy sprzątania miejscowości. Takie 
akcje odbyły się m.in. na Łąkach Obor-
skich (8 marca), Gassach (22 marca), 
Parceli, Oborach i Piaskach (29 marca) 
oraz Kawęczynku, Opaczy i Ciecisze-
wie (5 kwietnia). Podczas tych dzia-
łań zebrano setki worków odpadów, 
w tym plastikowe i szklane butelki, 
metalowe puszki oraz większe przed-
mioty, takie jak opony, fragmenty 
mebli, elementy karoserii samocho-

dowej i rury. Równolegle do społecz-
nych inicjatyw Zakład Gospodarki 
Komunalnej prowadzi kompleksowe 
porządki na  ulicach, chodnikach, 
przystankach autobusowych i  tere-
nach zielonych. Do usuwania piasku, 
liści i innych zanieczyszczeń wykorzy-
stywane są specjalistyczne maszyny, 
w  tym dwie ekologiczne zamiatarki 
ciągnikowe oraz mniejsze zamiatarki 
chodnikowe. Kolejność sprzątania 
ustalana jest na  bieżąco we  współ-
pracy z  Wydziałem Komunalnym 
i Spraw Lokalowych Urzędu Miasta 
i Gminy Konstancin-Jeziorna. Prace 
porządkowe będą kontynuowane 
do  maja, a  następnie ulice i  chod-
niki będą regularnie zamiatane aż 
do listopada. | (aji)

 → W sołectwie Piaski we wspólne sprzątanie zaangażowały się całe rodziny Fot Facebook

Warto 
założyć 
kompostownik
Właściciele nieruchomości 
jednorodzinnych, którzy posiadają 
przydomowy kompostownik, 
płacą mniej za odbiór odpadów 
komunalnych. Od marca zniżka 
wynosi 10 zł miesięcznie od osoby.

Wraz ze  zmianą stawek za  odbiór 
i zagospodarowanie odpadów komu-
nalnych obowiązuje nowa ulga dla 
właścicieli nieruchomości jedno-
rodzinnych posiadających kompo-
stownik. Od marca zniżka ta wynosi 

10  zł miesięcznie od  osoby (wcze-
śniej było to 3 zł). Co najważniejsze – 
ulga została naliczona automatycznie, 
a  informacje o  tym zostały zawarte 
w wysłanych do mieszkańców zawia-
domieniach o  zmianie stawek. Jeśli 
natomiast ktoś planuje założyć kom-
postownik, to  należy  złożyć nową 
deklarację. Można to zrobić:
 › osobiście – w kancelarii Urzędu Mia-

sta i Gminy Konstancin-Jeziorna;

 › listownie – na adres: Urząd Miasta 
i Gminy, ul. Piaseczyńska 77;

 › online – przez ePUAP (/4576mqsekc/
SkrytkaESP) lub  konstancinje-
ziorna.eboi.pl  (wymagany podpis 
elektroniczny lub profil zaufany).

Więcej informacji dostępnych jest 
w Wydziale Podatków i Egzekucji pod 
nr. tel.: 22 484 23 26 lub pod adresem 
mailowym  odpady@konstancinje-
ziorna.pl. | (psp)

Wielkie  
wiosenne porządki

WaRto KomPoStoWać

Kompostowanie to ekologiczny i ekonomiczny sposób na wykorzystanie bio-
odpadów. Proces ten polega na naturalnym rozkładzie organicznych resztek, 
które przekształcają się w wartościowy nawóz. Do kompostowania nadają się: 
skoszona trawa, liście, kwiaty, trociny i kora drzew, resztki warzyw i owoców, 
fusy z kawy i herbaty, stary chleb i inne resztki jedzenia pochodzenia roślin-
nego oraz popiół drzewny.

WSPaRCie  
URZĘDU miaSta  
i gminy

Gmina Konstancin-Jeziorna wspie-
ra ekologiczne inicjatywy swo-
ich mieszkańców. Osoby planu-
jące społeczne akcje sprzątania 
mogą liczyć na bezpłatne materia-
ły, takie jak worki na śmieci i ręka-
wice ochronne. Odpady następ-
nie zostaną odebrane przez Zakład 
Gospodarki Komunalnej. 

Zainteresowanych prosimy 
o kontakt z Wydziałem 
Gospodarki Komunalnej i Spraw 
Lokalowych UMiG  
pod nr. tel.: 22 484 23 74.
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Pomoc społeczna

Pomoc, na którą możesz liczyć
Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Konstancinie-Jeziornie 
od lat niesie wsparcie mieszkańcom gminy, którzy znaleźli się 
w trudnej sytuacji życiowej. Aktualnie realizuje trzy programy 
rządowe – „Opieka wytchnieniowa”, „Asystent osobisty osoby 
z niepełnosprawnością” oraz „Korpus Wsparcia Seniorów”.

Setki konstancinian każdego roku 
korzystają ze wsparcia OPS-u. W ra- 
mach swojej działalności oferuje on 
nie tylko pomoc finansową, ale rów-
nież wsparcie niematerialne – pracę 
socjalną, specjalistyczne porad-
nictwo, interwencję kryzysową czy 
pomoc rzeczową. Wśród kluczowych 
działań są  również programy rzą-
dowe, które pomagają konkretnym 
grupom społecznym.

Chwila wytchnienia
Jednym z realizowanych w tym roku 
programów jest „Opieka Wytchnie-
niowa”, skierowana do rodzin opie-
kujących się osobami z  niepełno-
sprawnościami. Do kwietnia zgłosiło 
się już ponad 20 opiekunów, a łącz-
nie wsparciem objęto 22 rodziny. 
Program, finansowany ze  środ-
ków Funduszu Solidarnościowego 

w  wysokości ponad 136,6  tys.  zł, 
zapewnia opiekunom tymczasową 
pomoc w  postaci usług opiekuń-
czych. Dzięki temu mogą oni odpo-
cząć, zyskać chwilę dla siebie, mając 
jednocześnie pewność, że  ich bli-
scy znajdują się pod profesjonalną 
opieką.

asystent osobisty
Drugim ważnym programem jest 
„Asystent osobisty osoby z  niepeł-
nosprawnością”, w  ramach którego 
pomocą objętych zostało 10 osób. 
OPS na jego realizację pozyskał bli-
sko 133  tys.  zł. – Program zapewnia 
usługi siedmiu asystentów pomaga-
jących osobom z  niepełnosprawno-
ściami w codziennym funkcjonowa-
niu – wyjaśnia Marcin Miziołowski, 
inspektor Ośrodka Pomocy Społecz-
nej w Konstancinie-Jeziornie. – Jego 

celem jest nie tylko poprawa jako-
ści życia uczestników, ale także 
umożliwienie im udziału w  wyda-
rzeniach społecznych, kulturalnych 
i sportowych.
Jeśli chcesz dowiedzieć się więcej 
o możliwościach wsparcia lub dołą-
czyć do  programu jako asystent, 
szczegóły znajdziesz na  stronie: 
opskonstancinjeziorna.pl.

Wsparcie dla seniorów
To nie wszystko. OPS dołączył w tym 
roku do  programu „Korpus Wspar-
cia Seniorów”. Jest on skierowany 
do  osób 60+ mających trudności 
z  samodzielnym funkcjonowaniem 
ze względu na stan zdrowia, prowa-
dzących samodzielne gospodarstwa 
domowe lub mieszkających z  oso-
bami bliskimi, które nie są w stanie 
zapewnić im wystarczającej pomocy. 
– Działania w  naszej gminie będą 
skupiały się na realizacji usług opie-
kuńczych poprzez dostęp do  tzw. 
opieki na odległość – wyjaśnia Mar-
cin Miziołowski.
Co to oznacza w praktyce? Seniorzy 
otrzymają opaski bezpieczeństwa 
lub inne urządzenia monitorujące, 
które będą połączone z całodobowym 
systemem nadzoru prowadzonym 
przez wyspecjalizowaną placówkę 
medyczną. Dzięki temu 40 miesz-
kańców gminy zyska większe poczu-
cie bezpieczeństwa i  szybki dostęp 
do pomocy w razie potrzeby. | 

Agnieszka Jarzębska-Isio

 → Asystenci wspierają osoby z niepełnosprawnościami w codziennym życiu oraz umożliwiają im 
aktywny udział w życiu społecznym i kulturalnym  Fot Freepik

WaRto WieDZieć

Szczegółowe informacje 
o programach realizowanych 
przez Ośrodek Pomocy 
Społecznej przy ul. Rycerskiej 13  
można uzyskać osobiście  
lub telefonicznie pod numerem  
22 756 34 84.
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Rozmaitości

Najciekawsze inicjatywy wybrane
Turniej piłkarski drużyn 
podwórkowych, warsztaty – 
świąteczne, artystyczne i kulinarne, 
a także pikniki rodzinne oraz 
obchody Dnia Dziecka i Dnia 
Seniora. To tylko niektóre inicjatywy 
mieszkańców, które wesprze w tym 
roku konstanciński samorząd.

Inicjatywa lokalna to  forma współ-
pracy samorządu z  mieszkańcami, 
w  celu wspólnego realizowania 
zadań publicznych na rzecz społecz-
ności lokalnej. W  tym roku nabór 
wniosków prowadzony był do końca 
lutego. Wszystkie  złożone projekty 
zostały ocenione pod względem for-
malno-merytorycznym przez komisję 
powołaną przez burmistrza gminy. 
Ostatecznie konstanciński samorząd 
wesprze 19 inicjatyw, przeznaczając 
na  ich realizację – w formie zakupu 
materiałów i  usług – łącznie ponad 
43,4  tys.  zł. Wśród wybranych pro-
jektów są m.in. turniej piłkarski dru-
żyn podwórkowych, warsztaty – świą-
teczne, artystyczne i kulinarne, a także 
pikniki rodzinne oraz obchody Dnia 
Dziecka i Dnia Seniora. | (aji)

 INICJATYWY LOKALNE WYBRANE DO REALIZACJI W 2025 R.

lp. nazwa zadania publicznego 
w ramach złożonego wniosku

Udział finansowy 
gminy w realizacji 

zadania zadania (w zł)

1 . Modernizacja, remont i doposażenie 
istniejącego placu zabaw 6 000

2. Piknik rodzinny 2025 1 200

3. Turniej piłkarski drużyn podwórkowych – 
Mirkowskie Cwaniaki CUP 2025 2 000

4. Mirkowski Dzień Dziecka 2025 3 400

5. Warsztaty taneczne i kulinarne seniorów 1 900

6. Artystyczna wiosna w Czernidłach 1 500

7.
Zielony zakątek – zagospodarowanie terenu 
wokół Domu Ludowego oraz na placu zabaw 

w Czernidłach 
2 600

8. Świąteczne spotkanie seniorów 2 070

9. Ognisko na Wareckiej 1 850

10. Dzień seniora aktywnie 2 050

11. Wielkanocne spotkania seniorów 2 130

12. Lokalne tradycje wigilijne 1 400

13. Dzień seniora w Kawęczynku 1 300

14. Majowe śpiewanie w Kawęczynku 1 700

15. Kultywujemy lokalne tradycje wielkanocne 1 600

16. Dzień Dziecka ze sztuką graffiti 2 500

17. Symbolika świąt wielkanocnych 2 000

18. Wędkarze dzieciom 2 700

19. Ekologiczny Dzień Dziecka 3 550

Już 8 czerwca br. Parafia Matki 
Bożej Anielskiej w Skolimowie 
zaprasza wszystkie dzieci i rodziców 
na Parafialny Dzień Dziecka 
i Rodziny. Gwiazdą wydarzenia 
będzie zespół Arka Noego.

Na  najmłodszych czeka mnóstwo 
atrakcji – kolorowe dmuchańce, 
trampoliny, wata cukrowa, popcorn, 
a  także malowanie buziek. Główną 
atrakcją tegorocznego wydarzenia 

będzie koncert zespołu Arka Noego, 
który odbędzie się 8 czerwca w Para-
fii Matki Bożej Anielskiej w Skolimo-
wie. Rozpocznie się on punktualnie 
o godz. 15.00. Ten znany i uwielbiany 
przez dzieci i dorosłych zespół zapre-
zentuje swój energetyczny reper-
tuar na żywo, gwarantując wszystkim 

świetną zabawę i pozytywne emocje. 
Przypomnijmy, że ubiegłoroczny Para-
fialny Dzień Dziecka został wsparty 
finansowo przez gminę Konstancin- 
-Jeziorna, a  uroczyście otworzyli go 
burmistrz Michał Wiśniewski oraz 
Karolina Komar-Osińska, przewodni-
cząca Rady Miejskiej. | (psp)

 → Arka Noego będzie gwiazdą tegorocznego Dnia Dziecka w Skolimowie Fot SDC Robert Friedrich

Arka Noego
w Skolimowie

BIG Konstancin-Jeziorna  nr 2 (70) 202524



Rozmaitości

Zmienił się skład Gminnej Rady 
Działalności Pożytku Publicznego. 
Miejsce kilku dotychczasowych 
członków zajęły nowe osoby. 
Funkcję przewodniczącego objął 
z kolei Adam Półgrabia.

Gminna Rada Działalności Pożytku 
Publicznego działa w  Konstancinie- 
-Jeziornie od  października 2022  r. 
Zgodnie z przepisami ustawy o dzia-
łalności pożytku publicznego 
i  o  wolontariacie jej zadaniem jest 
m.in. opiniowanie aktów prawa miej-
scowego związanych ze  sferą zadań 
publicznych. W  skład rady wcho-
dzą przedstawiciele wskazani przez 
Radę Miejską Konstancin-Jeziorna, 
burmistrza oraz reprezentanci orga-
nizacji pozarządowych działających 
w  gminie. Obecna, pierwsza kaden-
cja GRDPP potrwa do  października 
2025  r. Jednak w  związku z  rezy-
gnacją kilku jej członków, wynika-
jącą m.in.  z  ubiegłorocznych wybo-
rów samorządowych, konieczne było 
dokonanie zmian w jej składzie. I tak 
z ramienia Rady Miejskiej dotychcza-
sowych członków – Izabelę Wieczo-
rek i Krzysztofa Bajkowskiego – zastą-
pili Monika Bukowińska i  Tomasz 
Nowicki. Nowymi przedstawicielami 

burmistrza, po Katarzynie Tusińskiej 
i Ryszardzie Machałku, zostali Monika 
Kasprzyk i  Arkadiusz Jaskółowski 
z Wydziału Rozwoju, Polityki Gospo-
darczej i  Komunikacji Społecznej 
Urzędu Miasta i  Gminy. Ponadto 
Towarzystwo Miłośników Piękna 
i  Zabytków Konstancina reprezen-
tuje teraz Joanna Żurawska (zamiast 
Moniki Bukowińskiej), a  Fundację 
Ewdomed – Adam Półgrabia (za Ewę 
Szulecką), który jednocześnie został 
nowym przewodniczącym rady. 
Dodatkowo zmiany nastąpiły również 
w reprezentacji Stowarzyszenia „Nasz 
Konstancin” – Dariusz Janowicz zajął 
miejsce obecnego burmistrza Michała 
Wiśniewskiego. Posiedzenia GRDPP 
odbywają się w  każdy trzeci ponie-
działek miesiąca o godz. 17.30 w Urzę-

dzie Miasta i  Gminy Konstancin- 
-Jeziorna. Wyjątek stanowi najbliż-
sze spotkanie, które – ze  względu 
na święta wielkanocne – zostało prze-
łożone na 28 kwietnia. | 

Agnieszka Jarzębska-Isio

Wiedza, która ratuje życie
Hufiec ZHP Uroczysko Konstancin 
prowadzi warsztaty pierwszej 
pomocy. Harcerki i harcerze  
planują przeszkolić łącznie pół 
tysiąca osób.

Od grudnia 2024 r. dziewięcioro har-
cerek i harcerzy z Hufca ZHP Uroczy-
sko Konstancin prowadzi szkolenia 

z pierwszej pomocy. Uczą m.in. reago-
wania na krwotok z nosa, resuscyta-
cji z użyciem defibrylatora prezento-
wanej na  fantomach oraz rozmowy 
z  dyspozytorem numeru 112. Prze-
szkolili już 300 osób, m.in.  w  kon-
stancińskich szkołach oraz podczas 
różnych wydarzeń, takich jak finał 
WOŚP, a  do  kwietnia planują prze-
szkolić kolejne 200. Projekt „Wie-

dza, która ratuje” realizują w ramach 
olimpiady „Zwolnieni z teorii”, której 
finaliści otrzymują międzynarodowy 
certyfikat z zarządzania projektami. 
Zespół tworzą wędrownicy z  dru-
żyn „Witula” i „Lawenda”. Ich wiedzę 
i umiejętności z zakresu udzielania 
pierwszej pomocy potwierdzają zdo-
byte na harcerskich kursach brązowe 
odznaki „Ratownik ZHP”. | (aji)

SKŁaD gminnej RaDy DZiaŁalnoŚCi PoŻytKU 
PUbliCZnego

W skład Gminnej Rady Działalności Pożytku Publicznego wchodzą 
przedstawiciele:
 › Rady Miejskiej – Monika Bukowińska i Tomasz Nowicki;
 › burmistrza gminy – Monika Kasprzyk i Arkadiusz Jaskółowski;
 ›  organizacji pozarządowych – Robert Baran, Joanna Żurawska, 

Mirosław Kapitan, Katarzyna Kittel, Elżbieta Król, Elżbieta Olczak, Adam 
Ostrowski, Adam Półgrabia (przewodniczący GRDPP), Paweł Śledziewski 
i Dariusz Janowicz.

Zmiany w Radzie Działalności  
Pożytku Publicznego

 →  Nowym przewodniczącym Gminnej Rady 
Działalności Pożytku Publicznego został  
Adam Półgrabia z Fundacji Ewdomed  
Fot Archiwum prywatne
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Udana zbiórka krwi
Ponad 15 litrów krwi – to wynik marcowej akcji 
krwiodawstwa zorganizowanej przez konstanciński 
oddział Klubu Honorowych Dawców Krwi Legion. 
Kolejna zbiórka 29 maja.

Mieszkańcy gminy Konstancin-Jeziorna znów udowod-
nili, że mają wielkie serca. Podczas kolejnej akcji krwio-

dawstwa, która odbyła się 27 marca przed Urzędem Mia-
sta i Gminy, zebrano łącznie ponad 15 litrów tego cennego 
leku. Tym razem na  apel konstancińskiego oddziału 
Klubu HDK Legion odpowiedziały 43 osoby, spośród któ-
rych krew oddały 34. Następna akcja planowana jest 
na 29 maja. Tego dnia tradycyjnie przed ratuszem zapar-
kuje krwiobus wyposażony w specjalistyczny sprzęt oraz 
z  wykwalifikowanym personelem, który przy wsparciu 
wolontariuszy z klubu będzie w godz. 9.00–13.00 oczeki-
wał na honorowych dawców krwi. Zapraszamy i pamię-
tajmy, że nasza krew może uratować komuś życie! | (psp)

Wspieraj lokalnie, przekaż 1,5% podatku
Okres rozliczeń podatkowych 
dobiega końca. Jest to więc ostatni 
moment, by wesprzeć organizacje 
pożytku publicznego. Przekazanie 
1,5% podatku to prosty sposób, 
aby wspomóc lokalne fundacje 
i stowarzyszenia, które działają 
na rzecz mieszkańców gminy 
Konstancin-Jeziorna.

W  tym roku każdy podatnik musi 
rozliczyć swój PIT do  30  kwietnia. 
Wypełniając zeznanie podatkowe, 
warto pamiętać o przekazaniu 1,5 % 
podatku na rzecz organizacji pożytku 
publicznego. W ten sposób zamiast 
do  Skarbu Państwa nasze pienią-

dze trafią do  fundacji i  stowarzy-
szeń, które codziennie angażują się 
na  rzecz naszej społeczności. Takie 
wsparcie nic nas nie kosztuje, a dla 
wielu organizacji jest często głów-
nym źródłem finansowania działal-
ności statutowej.

Kto może przekazać?
1,5% podatku mogą przekazać nie 
tylko osoby fizyczne płacące poda-
tek dochodowy (PIT) i  podatnicy 
opodatkowani ryczałtem, ale także 
osoby prowadzące jednoosobową 
działalność gospodarczą oraz eme-
ryci i  renciści, pod warunkiem  zło-
żenia w urzędzie skarbowym PIT-OP. 
Aby przekazać 1,5% swojego podatku 
na  wybraną organizację, wystar-
czy w formularzu PIT wpisać numer 
Krajowego Rejestru Sądowego wybra-
nej organizacji i, opcjonalnie, wska-
zać cel szczegółowy, jeśli organizacja 
o to prosi. To wszystko. Przekazaniem 
środków zajmie się urząd skarbowy – 
nie musisz robić przelewu.

Wspieraj lokalnie
Na długiej liście organizacji upraw-
nionych do  otrzymania wsparcia 
znajdują się także te z  gminy Kon-
stancin-Jeziorna. Są  to: Funda-
cja św. Franciszka „Pomóż Zwie-
rzętom – Naszym Małym Braciom” 
(KRS 0000017257), Fundacja Ludzi 
Otwartej Wyobraźni Flow (KRS 
0000401430) oraz Fundacja Ewdo-

med (KRS 0000831196). Dodatkowo 
można wesprzeć lokalnych straża-
ków ochotników i harcerzy poprzez 
przekazanie 1,5% na:
 › Związek Ochotniczych Straży 

Pożarnych (KRS 0000116212) – 
w  celu szczegółowym wpisując 
nazwę wybranej jednostki OSP 
z terenu gminy;

 › Związek Harcerstwa Polskiego 
(KRS 0000268913) – z dopiskiem 
„Hufiec Uroczysko Konstancin”.

Istnieje również możliwość wspar-
cia organizacji działających w naszej 
gminie, ale niemających statusu OPP. 
Aby to zrobić, należy przekazać 1,5% 
na organizację parasolową, a w celu 
szczegółowym wpisać np.:
 › Dom Artystów Weteranów Scen 

Polskich w  Skolimowie – prowa-
dzony przez Fundację Artystów 
Weteranów Scen Polskich (KRS 
0000161031);

 › Stowarzyszenie Piłki Siatko-
wej Konstancin-Jeziorna (KRS 
0000014770, cel szczegółowy: KS 
SPS Konstancin-Jeziorna).

Warto wiedzieć
Aby ułatwić rozliczenie, warto sko-
rzystać z rządowej usługi Twój e-PIT 
dostępnej na stronie www.podatki.
gov.pl. Pełna lista organizacji upraw-
nionych do otrzymania 1,5% podatku 
znajduje się na  stronie www.niw.
gov.pl (zakładka OPP). | 

Anna Błażewicz-Orczykowska

 → 1,5% podatku można przekazać na przykład 
Fundacji Ewdomed, która prowadzi hospicjum 
w Konstancinie-Jeziornie Fot Ewdomed

Podatki
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100 lat służby i poświęcenia
Ochotnicza Straż Pożarna w Konstancinie-Jeziornie obchodzi 
w tym roku jubileusz 100-lecia powstania. Choć jej początki  
były skromne – od drewnianej remizy na „Błotnicy” 
i konnego wozu strażackiego – dziś jednostka jest jedną 
z najnowocześniejszych w gminie. Wszystko się zmieniło, 
wszystko oprócz woli ratowania i niesienia pomocy mieszkańcom.

OSP Konstancin-Jeziorna powstała 
w  1925  r. z  inicjatywy mieszkańców 
osady. Pierwsza remiza była drew-
nianą szopą. Straż dysponowała kon-
nym wozem strażackim, a konie utrzy-
mywane były wyłącznie do  celów 
pożarniczych. Alarmowanie odbywało 
się za pomocą gongu i trąbki sygna-
łowej. Sprzęt, którym dysponowała 
jednostka, obejmował m.in. sikawkę 
ręczną, beczki z wodą, bosaki i węże. 
Straż cieszyła się dużym poważaniem, 
a jej członkowie angażowali się także 
w  życie kulturalne – działała nawet 
orkiestra strażacka pod kierownic-
twem Piotra Penconka. Remiza kilku-
krotnie zmieniała lokalizację, a straż 
wspierali także strażacy z  Fabryki 

Papieru. Z „Błotnicy”, wraz ze sprzę-
tem strażackim, remizę przeniesiono 
do  młyna państwa Terlikowskich. 
Następnie na  posesję strażaka Jana 
Madeńskiego, zamieszkałego przy 
ul.  Warszawskiej 27. W  tym samym 
czasie rozpoczęto budowę garażu przy 
dawnym Urzędzie Miasta i  Gminy, 
obecnie znajduje się w tym miejscu 
parking Straży Miejskiej.

okres ii wojny światowej
W  czasie okupacji część strażaków 
walczyła na froncie, a pozostali pro-
wadzili działania sabotażowe. Wojna 
osłabiła szeregi miejscowej straży, 
co wymusiło ogłoszenie naboru i szko-
lenie nowej załogi. Ćwiczenia prak-

tyczne miały miejsce na  łące przed 
mostem, blisko wody. Nowa remiza 
powstała w  parterowym budynku 
przy dawnym urzędzie. Dzięki stara-
niom strażaków OSP otrzymała swój 
pierwszy samochód strażacki – pojazd 
z wojskowego demobilu, który został 
wyremontowany i  przystosowany 
do działalności straży przez druha Syl-
westra Oliwińskiego.

lata 50. i 60.
Pod koniec lat 50. straż posiadała już 
wóz Star A20 i  przyczepkę z  moto-
pompą oraz sprzętem gaśniczym. 
W  1964  r. podczas nadzwyczajnego 
walnego zebrania podjęto decy-
zję o  budowie nowoczesnej remizy 
z dwoma boksami garażowymi i sali 
spotkań z  zapleczem socjalnym. 
Ówczesny prezes OSP Zygmunt Bła-
żejewski zawarł umowę o  przeka-
zanie działki pod nową remizę przy 
ul. Polnej od właścicieli, czyli Zakła-
dów Wyrobów Metalowych S.A. Kon-
rad Jarnuszkiewicz. Działka miała 
2430 mkw. i kosztowała 243 zł. Budowa 

→ Obecnie OSP Konstancin-Jeziorna liczy 28 członków, z czego 18 może brać 
bezpośredni udział w działaniach ratowniczych Fot A. Piętka
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Nasza historia

nowej siedziby OSP była możliwa 
dzięki wsparciu mieszkańców, zbiór-
kom publicznym i pracy społecznej 
strażaków. W  lipcu 1966  r. oddano 
remizę do użytku i wręczono straża-
kom sztandar poświęcony w tajem- 
nicy przez ks. Antoniego Żmijew-
skiego. Jednostka liczyła wówczas 
około 50 członków, rozwijała się także 
sportowo, mając różnorodne sekcje 
sportowe. Strażacy ochotnicy brali 
udział w  akcjach ratowniczych nie 
tylko w gminie, ale i na terenie całego 
powiatu piaseczyńskiego. W  latach 
70. OSP otrzymała samochód Star 
z Komendy Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w  Piasecznie oraz 
została wcielona do Batalionu Obwo-
dowego m.st. Warszawy i Wojewódz-
twa, a także do 20. oddziału Kompa-
nii Odwodowej w Piasecznie.

lata 80. i 90.
W 1981 r. OSP otrzymała od Zawodo-
wej Straży Pożarnej ciężki samochód 
gaśniczy Tatra, a w 1986 r., w związku 
ze zmianami w ZSP, wzbogaciła się 
o pojazd marki Jelcz. Dzięki temu jed-
nostka zyskała możliwość samodziel-
nego prowadzenia akcji gaśniczych.
W 1992 r. strażacy z Jeziorny uczestni-
czyli w gaszeniu największego pożaru 
lasów w Europie Środkowej po II woj-
nie światowej – w Kuźni Raciborskiej. 
Trzy lata później, w 1995 r., jednostka 
została włączona do  nowo powsta-
łego Krajowego Systemu Ratowniczo- 

-Gaśniczego na mocy decyzji Komen-
danta Głównego PSP. W 1996 r. Urząd 
Miasta i Gminy Konstancin-Jeziorna 
zakupił dla strażaków nowy samo-
chód Star 244.

lata 2000–2012
Kolejne lata przyniosły dalsze uno-
wocześnienie wyposażenia jednostki, 
wzmacniając jej zdolności opera-
cyjne. W 2004 r. strażacy otrzymali 
nowoczesny, uterenowiony pojazd 
MAN, który zastąpił wysłużonego 
Jelcza, zapewniając większą mobil-
ność i efektywność działań ratowni-
czo-gaśniczych. Początek 2003 r. był 
ważnym momentem w historii OSP 
Jeziorna – powstała wówczas Mło-
dzieżowa Drużyna Pożarnicza, któ-
rej opiekunem został naczelnik jed-
nostki, druh Piotr Szewczyk. Młodzi 
strażacy przez lata z zaangażowaniem 
rozwijali swoje umiejętności, osiąga-
jąc liczne sukcesy na zawodach spor-
towo-pożarniczych. Latem 2006  r. 
druhowie świętowali 80-lecie istnie-
nia OSP, a w tym samym roku opra-
cowano oficjalny znak rozpoznawczy 
jednostki, nawiązujący do  lokalnej 
historii i  herbu miasta. Lata 2004–
2012 obfitowały w liczne wydarzenia. 
Strażacy nieustannie pozostawali 
w gotowości operacyjnej, biorąc udział 
w wielu akcjach ratowniczych. Do naj-
większych interwencji w tym okresie 
należały m.in. pożar hali Chińskiego 
Centrum Handlowego w  Wólce 

Kosowskiej w  2011  r. oraz wypadek 
autocysterny przewożącej gaz pro-
pan-butan w  Czaplinku w  2004  r. 
Pod koniec 2012 r. jednostka wzboga-
ciła się o kolejny nowoczesny pojazd 
– średni wóz bojowy Renault Midlum 
300, który zastąpił Stara 244.

lata 2013–2023
W 2013 r. Ochotnicza Straż Pożarna 
Konstancin-Jeziorna została włą-
czona do elitarnych plutonów wspar-
cia „Pożar Las” i  „Katastrofa”. Było 
to potwierdzenie wysokiego poziomu 
wyszkolenia oraz gotowości operacyj-
nej jednostki. Początek 2016 r. przy-
niósł zmiany pokoleniowe – podczas 
walnego zebrania OSP młodsi dru-
howie przejęli kierownictwo, kon-
tynuując dynamiczny rozwój jed-
nostki. Starsi członkowie, zgodnie 
z tradycją, przekazali stery nowemu 
pokoleniu strażaków. W  latach 
2019–2020 strażacy rozbudowali 
remizę, dodając nowy boks garażowy 
oraz zaplecze socjalne, co  znacząco 
poprawiło warunki pracy i przecho-
wywania sprzętu. Kolejnym krokiem 
było doposażenie jednostki w 2022 r. 
w  specjalistyczną przyczepę sprzę-
tową, dostosowaną do działań prze-
ciwpowodziowych i  gaszenia poża-
rów lasów. Środki na  jej zakup 
pochodziły ze składek strażaków oraz 
darowizn mieszkańców. W styczniu 
2023 r. jednostka otrzymała płasko-
denną łódź ratowniczą w  ramach 

→ Początki OSP Jeziorna sięgają 
lat 20. XX w. Fot Archiwum OSP 
Konstancin-Jeziorna
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wojewódzkiego programu wzmac-
niania ochrony przeciwpowodziowej.  
Trafiła ona do  wybranych jednostek 
KSRG położonych w  pobliżu rzek, 
które nie posiadały tego typu sprzętu. 
Było to kolejne potwierdzenie wyso-
kiego standardu gotowości operacyj-
nej OSP Jeziorna. Pomimo wielolet-
nich starań o wymianę wysłużonego 
MAN-a problemy rynkowe związane 
z  pandemią i  wojną doprowadziły 
do  konieczności zwrotu środków 
przeznaczonych na  zakup nowego 
pojazdu w  2022  r. Jednak dzięki 
wsparciu Rady Miejskiej Konstancin- 
-Jeziorna w  2023  r. ponownie przy-
znano dotację, co  umożliwiło sfina-
lizowanie zakupu. W 2024 r. do  jed-

nostki trafił nowoczesny wóz bojowy 
na  podwoziu Scania. Pojazd został 
wyposażony w  zbiornik o  pojem-
ności 5000 litrów wody, 500 litrów 
środka pianotwórczego oraz auto-
pompę o  wydajności 3200  l/min, 
co znacząco zwiększyło możliwości 
operacyjne strażaków. Pod koniec 
2023 r. OSP Jeziorna odświeżyła swój 
logotyp, wprowadzając ujednoli-
coną wersję znaku rozpoznawczego, 
wykorzystywaną zarówno na pojaz-
dach, jak i  naszywkach munduro-
wych. Projekt graficzny, bazujący 
na oryginalnym wzorze, został wzbo-
gacony o dodatkowe detale, co uczy-
niło go bardziej rozpoznawalnym 
i nowoczesnym.

teraźniejszość
W latach 2020–2025 działalność ope-
racyjna jednostki uległa znaczącej 
poprawie, osiągając niemal stuprocen-
tową gotowość wyjazdową. Wprowa-
dzenie aplikacji mobilnej usprawniło 
organizację strażaków podczas alar-
mów, co  pozwoliło na  szybsze i  bar-
dziej efektywne reagowanie na zagro-
żenia. Mimo okresowego spadku liczby 
ochotników lata 2023–2025 przynio-
sły wzrost liczby czynnych straża-
ków i kierowców. Jednocześnie zwięk-
szyła się liczba interwencji – w 2022 r. 
odnotowano rekordowe 264 wyjazdy. 
Wśród najpoważniejszych akcji zna-
lazł się pożar hali przy ul. Mirkowskiej 
w  Konstancinie-Jeziornie w  2020  r., 
w  którym spłonął budynek biurowo-
-magazynowy. Trzy lata później stra-
żacy z Jeziorny uczestniczyli w jeszcze 
większej akcji – gaszeniu ogromnego 
pożaru  hali z  tekstyliami w  Wólce 
Kosowskiej. Obecnie OSP Konstancin-
-Jeziorna pozostaje w pełnej gotowo-
ści operacyjnej 24/7, zapewniając bez-
pieczeństwo mieszkańcom i  podej-
mując interwencje w  przypadku 
pożarów, wypadków oraz innych 
zagrożeń. W  2025  r. jednostka świę-
tuje 100-lecie działalności. Z tej okazji 
zapraszamy 11 maja do Parku Zdrojo-
wego na uroczyste obchody jubileuszu 
oraz gminnego Dnia Strażaka. W pro-
gramie pikniku rodzinnego  m.in.: 
parada orkiestr dętych, pokaz musz-
try paradnej, atrakcje strażackie. | 

Zarząd Ochotniczej Straży Pożarnej 
Konstancin-Jeziorna

→ Star OSP Jeziorna na rogu ulic 
Warszawskiej i Bielawskiej (1964 r.) 
Fot Archiwum OSP Konstancin-Jeziorna

→ Uroczyste przywitanie nowego 
samochodu pożarniczego Scania (2024 r.) 
Fot A. Piętka

SKŁaD ZaRZĄDU 
oSP KonStanCin- 
-jeZioRna

Robert Czarnula – prezes, 
grzegorz Szewczyk – 
wiceprezes, grzegorz 
barcikowski – wiceprezes- 
-naczelnik, Łukasz Witkowski 
– zastępca naczelnika, Paweł 
matulka – sekretarz, Krzysztof 
Seliga – gospodarz, Damian 
barta – skarbnik.
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W zabytkowej willi Gryf w Konstancinie-Jeziornie 
powstało wyjątkowe miejsce – pełne aromatu 
kawy, domowych wypieków i serdecznych rozmów. 
Członkowie Konstancińskiego Koła Seniorów stworzyli 
przestrzeń, w której każdy może zatrzymać się 
na chwilę i poczuć się jak w domu.

W  każdy czwartek w  zabytkowej willi przy ul.  Jana III 
Sobieskiego 13 unosi się zapach świeżo parzonej kawy 
i domowych ciast. To właśnie tutaj, dzięki zaangażowa-
niu Konstancińskiego Koła Seniorów, powstała kawia-
renka „Seniorzy dla Seniorów” – miejsce spotkań, roz-
mów i integracji.

Pomysł, który połączył
Za inicjatywą stoi Witold Biernacki, przewodniczący Kon-
stancińskiego Koła Seniorów, który od  dawna marzył 
o  stworzeniu przestrzeni sprzyjającej budowaniu rela-
cji i  aktywizacji starszych mieszkańców. – Chcieliśmy, 
by seniorzy mieli swoje miejsce, gdzie mogą się spotkać, 
napić herbaty czy kawy, porozmawiać i po prostu spędzić 
miło czas – podkreśla Witold Biernacki. Dzięki wsparciu 
Edyty Markiewicz-Brzozowskiej, dyrektorki Konstanciń-
skiego Domu Kultury, placówka udostępniła przestrzeń 
na  1. piętrze willi Gryf, pozwalając seniorom na  organi-
zowanie nie tylko spotkań towarzyskich, ale także dys-
kusji o  działalności klubu. Co  istotne, kawiarenka jest 
otwarta dla wszystkich seniorów z  gminy Konstancin- 
-Jeziorna, niezależnie od przynależności do organizacji – 
każdy może przyjść i napić się kawy w dobrym towarzystwie.

Wypieki i atmosfera
Kawiarenka senioralna jest czynna w  każdy czwartek 
w godz. 10.00–14.00. Jej gościom serwowane są domowe 

wypieki przygotowywane przez członków koła. Na stołach 
pojawiają się klasyczne polskie ciasta: sernik, szarlotka, 
murzynek oraz aromatyczna kawa i herbata. – Nie chodzi 
tu tylko o filiżankę kawy, ale o możliwość wyjścia z domu 
i spotkania się z ludźmi – podkreśla Celina Łuszczyńska, 
członkini klubu. – Spotkania w kawiarence to nie tylko 
okazja do rozmowy, ale także do poznania nowych osób 
i budowania sąsiedzkich relacji. Seniorzy mają ambitne 
plany na przyszłość. – Chcielibyśmy, by kawiarenka była 
otwarta dwa razy w tygodniu, dodatkowo także we wtorki 
– zdradza Witold Biernacki. – Na razie spotkania odby-
wają się w czwartki do końca maja, a po przerwie wakacyj-
nej kawiarenka powróci z nową energią. Konstancińskie 
Koło Seniorów to dynamiczna społeczność, która liczy bli-
sko 130 osób – pełnych pasji, zaangażowania i gotowych 
do działania. |

Anna Błażewicz-Orczykowska

 Seniorzy dla seniorów – 
 kawiarenka z duszą

PRZePiS na SmaCZnĄ WielKanoC
Tuż przed świętami seniorzy podzielili się 
z nami sprawdzonym przepisem na mazur-
ka orzechowego.

Składniki na ciasto kruche: 100 g mąki krupczatki; 100 g 
prażonych, zmielonych orzechów laskowych; 50 g cukru 
pudru; 100 g miękkiego masła; ½ łyżeczki soli.

Składniki na masę czekoladową: 250 g czekolady mlecz-
nej; 100 g śmietany 36%; 100 g serka mascarpone.

Przygotowanie: Wszystkie składniki na ciasto zagnieść, 
włożyć do formy 24 × 24 cm i piec 20 minut w temp. 
180°C. Czekoladę ze śmietaną rozpuścić na małym ogniu, 
po ostudzeniu dodać mascarpone i wymieszać. Masę wylać 
na upieczone ciasto, udekorować orzechami i gotowe!

 → Kawiarenka w willi Gryf to dowód 
na to, że seniorzy mogą nie tylko aktywnie 
uczestniczyć w życiu społecznym, ale także 
inspirować innych do wspólnego działania  
Fot A. Piętka

Rozmaitości
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Rozmaitości

Wybrana dwa miesiące temu Rada 
Seniorów Gminy Konstancin- 
-Jeziorna trzeciej kadencji wzięła 
się ostro do pracy. W ciągu dwóch 
miesięcy jej członkowie odbyli 
już trzy posiedzenia i spotkali 
się z władzami gminy. Wszystkie 
działania podejmowane są z myślą 
o poprawie jakości życia osób 
starszych oraz aktywizacji tej  
grupy społecznej.

Wybory do  Rady Seniorów Gminy 
Konstancin-Jeziorna trzeciej kaden-
cji odbyły się 17 lutego br. Nowa rada 
liczy dziewięć osób. Po  raz pierw-
szy w historii większość z nich sta-
nowią mężczyźni – sześciu panów: 
Wojciech Guszkowski, Juliusz Sum-
liński, Grzegorz Rutkowski, Jacek 
Nowicki, Witold Biernacki (reprezen-
tujący Konstancińskie Koło Senio-
rów) i Adam Półgrabia (reprezentu-
jący Fundację Ewdomed). W  skład 
rady wchodzą również trzy kobiety: 
Celina Łuszczyńska, Anna Mrówka 
i Alfreda Konopka. Rada pełni funk-
cję doradczą i konsultacyjną dla bur-
mistrza oraz Rady Miejskiej, repre-
zentując interesy seniorów gminy.

Wybór prezydium
Inauguracyjne posiedzenie odbyło się 
24 lutego w Urzędzie Miasta i Gminy. 
Głównym punktem spotkania był 
wybór prezydium rady. W  tajnym 
głosowaniu na  przewodniczącego 
wybrano Wojciecha Guszkowskiego, 
który otrzymał osiem głosów. Celina 
Łuszczyńska objęła funkcję wiceprze-
wodniczącej, zdobywając siedem gło-
sów poparcia. Sekretarzem został 
Juliusz Sumliński, wybrany jedno-

myślnie przez wszystkich członków 
rady. W  trakcie spotkania podjęto 
również decyzję o upublicznieniu pry-
watnych numerów telefonów człon-
ków rady (patrz ramka). – To  wyraz 
wdzięczności za zaufanie oraz zobo-
wiązanie, że nie zawiedziemy pokła-
danych w nas nadziei – podkreśla Woj-
ciech Guszkowski, przewodniczący 
Rady Seniorów. – Naszym prioryte-
tem jest działanie na rzecz seniorów. 
Zachęcamy do kontaktu i dzielenia się 
pomysłami.

Spotkanie z burmistrzem
Podczas drugiego posiedzenia, które 
miało miejsce 3  marca, rada pod-
jęła uchwały dotyczące korzysta-
nia przez seniorów z  pomieszczeń 
przy ul.  Anny Walentynowicz 24 
oraz reaktywacji Komisji ds. Polityki 
Senioralnej Rady Miejskiej. Z  kolei 
20 marca przedstawiciele rady spo-
tkali się z  Michałem Wiśniewskim, 
burmistrzem Konstancina-Jeziorny, 
i jego zastępczynią Katarzyną Tusiń-
ską, aby omówić kluczowe kwestie 
dotyczące polityki senioralnej oraz 
projekt budowy Domu Dziennego 
Pobytu Seniora, który ma  powstać 
przy ul. Wareckiej 6 w Konstancinie- 
-Jeziornie. W trakcie dyskusji poru-
szono m.in.  kwestię możliwości 
rozbudowy placówki o  dodatkowe 
skrzydło, które mogłoby zostać prze-
znaczone na  potrzeby gminnego 
Samodzielnego Publicznego Zespołu 
Zakładów Opieki Zdrowotnej. W roz-
mowach poruszono również temat 
poszerzenia przez SP ZZOZ zakresu 

usług prozdrowotnych dla senio-
rów. Kolejne obrady rady odbyły się 
7  kwietnia, a  ich głównym tema-
tem była analiza polityki senioralnej 
gminy oraz omówienie nowych ini-
cjatyw. Następne spotkanie zaplano-
wano na 5 maja o godz. 15.00 w kon-
stancińskim magistracie.

Plany na 2025 r.
Rada Seniorów w tym roku planuje 
szereg inicjatyw aktywizujących star-
szych mieszkańców gminy. W  pla-
nach są m.in.  wycieczki do  miejsc 
historycznych i  kulturowych, spo-
tkania integracyjne, wykłady, współ-
praca z  placówkami medycznymi 
w  zakresie profilaktyki zdrowotnej, 
rozwój oferty sportowej oraz organi-
zacja Dnia Seniora. Działania te będą 
realizowane we współpracy z magi-
stratem, Radą Miejską, Konstanciń-
skim Domem Kultury, Gminnym 
Ośrodkiem Sportu i Rekreacji, szko-
łami oraz innymi instytucjami dzia-
łającymi w gminie. |

Agnieszka Jarzębska-Isio

KontaKt  
Do RaDy SenioRÓW

 › Wojciech guszkowski 
(przewodniczący)  
– nr tel. 501 352 832,

 › Celina Łuszczyńska 
(wiceprzewodnicząca)  
– nr tel. 503 153 259,

 › juliusz Sumliński (sekretarz) 
– nr tel. 604 175 395,

 › anna mrówka  
– nr tel. 606 887 227, 

 › grzegorz Rutkowski  
– nr tel. 695 980 333, 

 › alfreda Konopka  
– nr tel. 507 575 443,

 › jacek nowicki  
– nr tel. 602 530 878,

 › Witold biernacki  
– nr tel. 503 086 757,  

 › adam Półgrabia  
– nr tel. 697 901 960.

Aktywnie  
na rzecz 
seniorów

 → Poza regularnymi obradami seniorzy 
spotkali się również z Michałem Wiśniewskim 
i Katarzyną Tusińską Fot UMiG
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Jeszcze cztery lata temu w gminie Konstancin- 
-Jeziorna nie było ani jednego, dziś jest ich siedem. 
Mowa o kołach gospodyń wiejskich, które znów wróciły 
do łask. Ich członkowie nie tylko kultywują tradycje, ale 
przede wszystkim integrują lokalną społeczność.

W całej Polsce działa już blisko 18 tys. 
kół gospodyń wiejskich (tyle wid-
nieje w  krajowym rejestrze prowa-
dzonym przez Agencję Restruktu-
ryzacji i  Modernizacji Rolnictwa). 
Najwięcej jest ich na  Mazowszu – 
2473, a  najmniej w  województwie 
opolskim – 321. Organizacje te rosną 
w  siłę także w  gminie Konstancin- 
-Jeziorna. Jeszcze cztery lata temu 
nie istniało tu ani jedno koło, dziś jest 
ich już siedem. Najmłodsze powstało 
we wrześniu 2024 r., najstarsze działa 
od 2021 r. Choć różni je data założe-

nia, łączy wspólny cel – wszystkie 
pracują na  rzecz lokalnej społecz-
ności, pielęgnując ludowe tradycje 
i dbając o narodowe dziedzictwo.

Kwiaty Urzecza z Czernideł
Najmłodsze stażem jest Koło Gospo-
dyń i Gospodarzy Wiejskich „Kwiaty 
Urzecza” w  Czernidłach. Jak przy-
znają jego założycielki, powstało bły-
skawicznie. Zebranie założycielskie 
odbyło się 23 września 2024 r., a już 
po zaledwie 7 dniach zostało wpisane 
do krajowego rejestru. W skład koła 

weszło 18 osób. – Chcieliśmy stwo-
rzyć coś naszego – miejsce, gdzie 
możemy działać na rzecz mieszkań-
ców – podkreślają Małgorzata Kalata, 
Magdalena Szlasa i Iwona Makulska 
– zarząd koła. – Naszym celem jest 
integracja mieszkańców wsi, roz-
wój kultury regionalnej, kultywowa-
nie i podtrzymywanie tradycji kuli-
narnych Urzecza, organizowanie 
wydarzeń związanych ze  świętami 
tradycyjnymi i  tymi nietypowymi 
oraz podejmowanie innych działań 
na rzecz środowisk wiejskich. Choć 
panie i  panowie działają od  nie-
dawna, mają już za sobą intensywny 
sezon – od warsztatów piernikowych 
i faworkowych po wspólne śpiewanie 
ludowych przyśpiewek. Szczególnym 
wydarzeniem była „Wigilia na Urze-
czu”, łącząca pokolenia mieszkańców. 
W planach – wielkanocne warsztaty 
palm i stroików. Koło stawia na tra-
dycję, ale w nowoczesnym, otwartym 
na wszystkich wydaniu.

opaczanki pełne energii
Drugim z  nowo powstałych kół 
są  „Opaczanki” z  Opaczy, które ofi-
cjalnie istnieją od  sierpnia 2024  r. 

Rozmaitości

 → Święto Dyni, zorganizowane przez Koło Gospodyń Wiejskich „Piaskowianki”, cieszyło się dużym zainteresowaniem Fot Archiwum koła

Kultywują tradycję 
i integrują wieś
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To prężnie działająca grupa 30 osób, 
w  tym wielu mężczyzn. – Dla nas 
najważniejsza jest integracja: dzieci, 
dorosłych i  seniorów – podkreśla 
Aleksandra Cendrowska, przewodni-
cząca koła. – Chcemy, by  każdy czuł 
się częścią tej społeczności.
„Opaczanki” mają ambitne plany, chcą 
jak najczęściej spotykać się i wysta-
wiać na różnego rodzaju imprezach, 
a dzięki temu promować swoje sołec-
two. Koło ma już na koncie organizację 
m.in. Dnia Dyni, Dnia Seniora, balu 
karnawałowego dla dzieci i wiejskiej 
Wigilii. Z  humorem i  zaangażowa-
niem włączyło się również w Wielką 
Orkiestrę Świątecznej Pomocy, ofe-
rując na  licytację... warsztaty lepie-
nia pierogów! Szczęśliwy nabywca 
vouchera już wkrótce go zrealizuje.

Kobiece Piaskowianki
Koło Gospodyń Wiejskich „Piasko-
wianki” powstało z inicjatywy trzech 
energicznych mieszkanek podkon-
stancińskich Piasków, które dostrze-
gły potrzebę stworzenia nowoczesnej 
przestrzeni dla kobiet chcących rozwi-
jać swoje pasje i realizować pomysły. 
Powstało 19 sierpnia 2024 r. – Chciały 
stworzyć miejsce bez ocen, gdzie 
każda kobieta może być sobą – przy-
znaje Magdalena Górecka, przewodni-
cząca KGW „Piaskowianki”. – Obecnie 
do naszego koła należy 19 pań, w róż-
nym wieku, z  różnymi historiami 
i pasjami.
Panie organizują spotkania z  cyklu 
„Mądrość kobiety – Kobieta kre-
atywna”, warsztaty kosmetyczne, wyj-
ścia do  teatru i  wydarzenia integra-
cyjne, jak np. Święto Dyni. Natomiast 
przed świętami Bożego Narodzenia 
przygotowały upominki dla senio-
rów. W planach mają kolejne działa-
nia, m.in. Ekologiczny Dzień Dziecka. 
O kolejnych czterech kołach już pisali-
śmy w naszym „Biuletynie”, ale warto 
o nich przypomnieć.

na Urzeczu 
KGiGW „Na Urzeczu” w Słomczynie 
działa prężnie od lipca 2023 r. i liczy 

35 członków, którzy działają na róż-
nych polach. Jego przewodnicząca 
Grażyna Nowicka często odwiedza 
przedszkola i  szkoły w  stroju ludo-
wym, opowiadając uczniom o histo-
rii mikroregionu Urzecza. Koło orga-
nizuje również liczne warsztaty 
zarówno dla dzieci, jak i  dla doro-
słych, dzięki czemu mieszkańcy mogą 
rozwijać swoje umiejętności w zakre-
sie sztuki ludowej czy rękodzieła. 
Ponadto jego członkowie aktywnie 
angażują się w gminne wydarzenia, 
organizując warsztaty artystyczne.

Kawęczynek – pierwszy w gminie
Koło Gospodyń Wiejskich w  Kawę- 
czynku jako pierwsze z gminy Kon-
stancin-Jeziorna zostało wpisane 
do krajowego rejestru. Oficjalna reje-
stracja miała miejsce 15  września 
2021  r., choć pomysł jego utworze-
nia narodził się kilka miesięcy wcze-
śniej, podczas zebrania wiejskiego. 
Na czele koła stoi sołtys Kawęczynka 
– Zofia Organiściak. Obecnie orga-
nizacja zrzesza 20 członków, w tym 
jednego mężczyznę. Jej głównym 
celem jest integracja lokalnej spo-
łeczności – zarówno dzieci, jak i doro-
słych – oraz stworzenie przestrzeni 
do dzielenia się pasjami, umiejętno-

ściami artystycznymi i kulinarnymi. 
W  ciągu czterech lat działalności 
KGW w Kawęczynku zorganizowało 
m.in.  warsztaty szydełkowania dla 
młodzieży, zajęcia z  kuchni mole-
kularnej, warsztaty ceramiczne oraz 
tworzenia ozdób świątecznych dla 
dzieci. Wyroby kulinarne i rękodzieło 
członków koła były wielokrotnie 
prezentowane podczas gminnych 
wydarzeń, cieszyły się dużym zainte-
resowaniem i uznaniem.

Rozmaitości

 jaK ZaŁoŻyć KoŁo goSPoDyŃ WiejSKiCH?

Koło może założyć grupa co najmniej 10 pełnoletnich mieszkańców dane-
go terenu – wsi, sołectwa w granicach miasta lub miasta do 5 tys. mieszkań-
ców. W jednej wsi może działać tylko jedno koło. Na zebraniu założycielskim 
wybiera się komitet założycielski, uchwala statut i ustala nazwę koła. Sporzą-
dza się protokół z zebrania, zawierający porządek obrad, przebieg i podjęte 
uchwały – niektóre z nich będą wymagane przy rejestracji. Następnie zarząd 
lub komitet założycielski składa wniosek o wpis do Krajowego Rejestru Kół 
Gospodyń Wiejskich w powiatowym biurze ARiMR. Po rejestracji trzeba uzy-
skać numery REGON – wniosek składa się do Głównego Urzędu Statystycz-
nego, i NIP – wniosek składamy do właściwego urzędu skarbowego, założyć 
konto bankowe i zgłosić te dane do ARiMR jako zmianę we wpisie. Na koniec 
należy poinformować urząd skarbowy (przez ARiMR), że będzie się prowadzić 
uproszczoną ewidencję przychodów i kosztów.

Aby uzyskać więcej informacji, zeskanuj kod QR.

 → Członkowie KGiGW „Na Urzeczu” od lat 
pielęgnują lokalne tradycje, samodzielnie 
tworząc wieńce dożynkowe. Na zdjęciu jego 
przewodnicząca Grażyna Nowicka Fot A. Piętka
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nadwiślańskie Kawęczynianki
Równie aktywne i  znane jest Koło 
Gospodyń Wiejskich „Nadwiślańskie 
Kawęczynianki”. Zostało założone 
17  września 2023  r. i  obecnie zrze-
sza 17 członkiń. Funkcję przewodni-
czącej pełni Iwona Obarzanek, soł-
tys Kawęczynka, a  w  skład zarządu 
wchodzą również Dorota Michal-
ska oraz Paulina Pastwa. Członkinie 

koła aktywnie angażują się w  dzia-
łalność artystyczną, organizując 
warsztaty tworzenia wiązanek oko-
licznościowych, stroików i  biżute-
rii. Ich rękodzieło trafia nie tylko 
na  lokalne wydarzenia, ale również 
do osób potrzebujących – m.in. cho-
rych mieszkańców parafii pw. św. 
Zygmunta w Słomczynie.

grymle z Urzecza
Koło zostało założone 5  listopada 
2023  r., a  jego nazwa nawiązuje 
do  historycznego określenia miesz-
kańców nadwiślańskich wsi: Gass, 
Czernideł i Łęgu. Na czele „Grymlów 
z Urzecza” stoi Małgorzata Zarzycka. 
Choć formalnie koło zrzesza 39 osób, 
jego działalność jest otwarta dla 
wszystkich mieszkańców gminy. 
Członkowie aktywnie włączają spo-
łeczność lokalną w  organizowane 
wydarzenia. Jednym z głównych celów 
statutowych organizacji jest działal-
ność charytatywna. W maju 2024 r., 
podczas Jarmarku Kultury Urzecza 
w  Parku Zdrojowym, koło przygo-
towało stoisko kulinarne, z  którego 
dochód – 5 tys. zł – został przekazany 
na rzecz konstancińskiego hospicjum 

Ewdomed. Ważnym aspektem dzia-
łalności organizacji jest także ochrona 
dziedzictwa kulturowego nadwiślań-
skiego Urzecza. Koło podejmuje inicja-
tywy mające na celu podtrzymywanie 
lokalnych tradycji, budowanie tożsa-
mości regionalnej oraz badanie histo-
rii tego unikatowego mikroregionu. 
Przykładem może być spotkanie 
z lokalnymi historykami, które odbyło 
się 9 marca br. w świetlicy w Gassach. 
W  ramach troski o  pamięć histo-
ryczną KGiGW zainicjowało również 
akcję cyfrowej archiwizacji starych 
zdjęć i dokumentów wśród mieszkań-
ców nadwiślańskich wsi. – Chcemy 
w ten sposób ocalić od zapomnienia 
cenne materiały i przekazać je przy-
szłym pokoleniom – wyjaśnia Małgo-
rzata Zarzycka, przewodnicząca koła. 
– W ramach tego projektu nawiązali-
śmy stałą współpracę z regionalnym 
archiwum społecznym, działającym 
na portalu historycznym: okolicekon-
stancina.pl. Zgromadzone zbiory będą 
mogły służyć szkołom, historykom, 
genealogom oraz pasjonatom lokalnej 
historii. Chcemy, by historia naszych 
wsi nie zniknęła z mapy pamięci. |

Anna Błażewicz-Orczykowska

Rozmaitości

 → Bal karnawałowy dla dzieci w Opaczy to jedna z ostatnich imprez zorganizowanych przez Koło 
Gospodyń i Gospodarzy Wiejskich „Opaczanki” Fot Archiwum koła

 PomoC Dla KgW

Każde koło zarejestrowane w Kra-
jowym Rejestrze KGW może ubie-
gać się o pomoc finansową pań-
stwa. W tym roku nabór wniosków 
trwa do 30 września, ale nie dłużej 
niż do wyczerpania środków prze-
znaczonych na ten cel. Wysokość 
dofinansowania zależy od liczby 
członków koła (na dzień złoże-
nia wniosku) i wynosi: 8 tys. zł – 
do 30 osób, 9 tys. zł – od 31 do 75 
osób, lub 10 tys. zł – powyżej 75 
osób. Środki można przeznaczyć 
m.in. na działania kulturalne, edu-
kacyjne, społeczne, rozwój obsza-
rów wiejskich czy przedsiębiorczo-
ści kobiet. Wnioski należy złożyć 
w biurze powiatowym ARiMR (oso-
biście, przez ePUAP, mObywatel 
lub pocztą).

 → Charytatywne stoisko KGiGW Grymle 
z Urzecza podczas Jarmarku Kultury Urzecza 
w Parku Zdrojowym Fot Archiwum koła
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Biblioteka

Biblioteka z kulturą
Nadchodzące miesiące w Bibliotece Publicznej 
w Konstancinie-Jeziornie zapowiadają się wyjątkowo 
ciekawie. Placówka stała się nie tylko miejscem wypożyczania 
książek, ale także przestrzenią spotkań z kulturą.

Biblioteka Publiczna w Konstancinie- 
-Jeziornie cieszy się rosnącym zainte-
resowaniem. W ostatnim czasie do jej 
grona dołączyło aż 267 nowych czytel-
ników – to  rekord! Książnica dyna-
micznie się rozwija i  dostosowuje 
ofertę do potrzeb czytelników.

nowoczesna oferta
Biblioteka wdrożyła innowacyjny sys-
tem Mateusz na urządzenia z iOS, jako 
pierwsza w Polsce. Trwają także prace 
nad modernizacją serwera i katalogu 
bibliotecznego, co  umożliwi urucho-
mienie aplikacji e-biblioteka, dzięki 
której czytelnicy będą mogli zarządzać 
wypożyczeniami online. Dodatkowo 
biblioteka zakupiła trzy nowe wrzutnie 
książek, które zostaną zainstalowane 
w filiach w Skolimowie, Opaczy i Słom-
czynie. Pozwolą one na zwrot wypoży-
czonych książek o  dowolnej porze – 
24 godziny na dobę, 7 dni w tygodniu.

Ciekawe wydarzenia
W pierwszym kwartale zorganizowano 
wiele wydarzeń, wśród których szcze-
gólnie wyróżnia się spotkanie z Micha-
łem Koterskim. Występ aktora w willi 
Gryf spotkał się z  entuzjastycznym 
odbiorem publiczności. Wydarzenie 
zostało zorganizowane dzięki wspar-
ciu Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alko-
holowych. Zimowe ferie również były 
pełne atrakcji – dzieci mogły uczest-
niczyć w teatrzyku oraz w seansach 
bajkowych i grach planszowych.

Kwiecień pełen atrakcji
W kwietniu biblioteka przygotowała 
kolejne ciekawe propozycje:
 › Dyskusyjny Klub Książki – 28 kwiet-

nia o  godz. 18.00 w  filii w  Skoli-
mowie odbędzie się spotkanie 
poświęcone biografii „Nic zwyczaj-
nego. O  Wisławie Szymborskiej” 

Michała Rusinka. Kolejne spo-
tkanie zaplanowano na 19 maja – 
tym razem rozmowa będzie doty-
czyła powieści „Klub czytelniczy 
dla samotnych serc” Sary Nishy 
Adams. Klub świętuje w tym roku 
15-lecie – z tej okazji przygotowano 
niespodziankę dla uczestników.

 › Soboty z  bajką – 26  kwietnia 
o godz. 11.00 w Bibliotece Głównej 
dzieci obejrzą opowieść o chłopcu, 
który poznaje niezwykłego przyja-
ciela skrywającego pewien sekret.

maj – tydzień bibliotek
Maj to miesiąc dla wszystkich miło-
śników literatury. W ramach ogólno-
polskiego Tygodnia Bibliotek przygo-
towano następujące wydarzenia:
 › 8 maja, godz. 17.00 – seans filmowy 

dla młodzieży i dorosłych, ekrani-
zacja kultowej powieści o rodzeń-
stwie, które trafia do  magicz-
nego świata. Pokaz odbędzie się 
w Bibliotece Głównej.

 › 15  maja, godz. 18.00 – spotkanie 
autorskie z  Moniką i  Robertem 
Górskimi w filii w Skolimowie.

 › Konkurs dla młodzieży – na  naj-
lepszy mem o  bibliotece oraz 
książki, których akcja toczy się 
w bibliotece.

Czerwiec z książką i teatrem
W  czerwcu dzieci będą mogły obej-
rzeć spektakl „Doktor Dolittle” z oka-
zji Dnia Dziecka, który odbędzie się 
2  czerwca o  godz. 17.00 w  Biblio-
tece Głównej. Dodatkowo, biblioteka 
weźmie udział w  Dniach Konstan-
cina. 8 czerwca w Parku Zdrojowym 
odwiedzający będą mogli skorzy-
stać z  licznych atrakcji przygotowa-
nych przez placówkę, w tym warszta-
tów artystycznych i wymiany książek. 
Na zaproszenie książnicy swoje eks-
ponaty zaprezentuje też Muzeum  
II Korpusu z Józefowa. |

Anna Błażewicz-Orczykowska
 → Jednym z największych w ostatnim czasie sukcesów biblioteki było spotkanie z Michałem 

Koterskim, które wzbudziło ogromne zainteresowanie mieszkańców Fot Biblioteka Publiczna
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Rok Żeromskiego 
w Konstancinie- 
-Jeziornie
27 marca w Konstancińskim Domu Kultury odbyła się 
inauguracja Roku Stefana Żeromskiego 2025 w Konstancinie- 
-Jeziornie. – Wierzę, że tegoroczne obchody staną się okazją 
do przypomnienia idei, które przyświecały temu wybitnemu 
pisarzowi, a jego obywatelska postawa stanie się dla nas 
wzorem postępowania – podkreślił na uroczystości Michał 
Wiśniewski, burmistrz gminy Konstancin-Jeziorna.

W  100. rocznicę śmierci pisarza 
Sejm RP ustanowił rok 2025 Rokiem 
Stefana Żeromskiego. Z  tej okazji 
w  naszej gminie odbędą się różno-
rodne wydarzenia, popularyzujące 
wiedzę o jego życiu, twórczości i dzia-
łalności patriotycznej.

obchody czas zacząć
Uroczysta inauguracja Roku Stefana 
Żeromskiego 2025 w  Konstancinie- 

-Jeziornie odbyła się 27  marca 
Wśród gości, którzy tego dnia zawi-
tali do Konstancińskiego Domu Kul-
tury, znaleźli się m.in.  poseł Piotr 
Kandyba, Ewa Lubianiec – starosta 
piaseczyńska – i członkowie zarządu 
powiatu, Karolina Komar-Osińska 
– przewodnicząca konstancińskiej 
Rady Miejskiej, oraz radni, przedsta-
wiciele zaprzyjaźnionych firm, insty-
tucji i stowarzyszeń, a także miesz-

kańcy. Warto dodać, że  obecnością 
zaszczycił nasze miasto również 
Krzysztof Piwowarczyk, najbliższy 
żyjący krewny pisarza, prawnuk Bole-
sławy Żeromskiej, siostry Stefana. 
Gości powitała Edyta Markiewicz-
-Brzozowska, dyrektorka KDK, która 
również prowadziła całą uroczystość. 
– Rok Stefana Żeromskiego to szcze-
gólne wydarzenie dla naszej małej 
Ojczyzny, dla Konstancina-Jeziorny 
– podkreślił na  wstępie burmistrz 
Michał Wiśniewski. – To  okazja 
do  przypomnienia uhonorowanego 
przez Sejm RP wybitnego pisarza, 
zaangażowanego obywatela, patrioty 
i  społecznika. Cieszymy się, że  był 
mieszkańcem naszej gminy.

Żeromscy w Konstancinie
Stefan Żeromski w 1920 r. kupił willę 
Świt i mieszkał w niej z malarką Anną 
Zawadzką i  córką do  końca życia. 
Uwielbiał spacerować po  letnisku, 
a także zajmować się ogrodem i domo-
wymi pracami. Tu znalazł swoje miej-
sce na ziemi, z którego czerpał inspi-
racje. W  konstancińskim okresie 
życia pisarza powstały wybitne dzieła, 
m.in. dramaty: „Ponad śnieg bielszym 
się stanę”, „Biała rękawiczka”, „Ucie-
kła mi przepióreczka”, słynny reportaż 
polityczny „Na probostwie w Wyszko-
wie”, rozprawa o  drogach kultury 
współczesnej „Snobizm i  postęp”, 
dzieło historyczne „Wiatr od morza” 
i  koronujące jego twórczość „Przed-
wiośnie”. Dwa opowiadania, „Wilgę” 
i „Pomyłki”, Żeromski poświęcił wła-
śnie Konstancinowi, opisując w nich 
m.in.  jego przyrodę oraz fascynu-
jący wojenny cmentarz w Maryninie.  
– Rok Żeromskiego to również okazja 
do odświeżenia pojęcia patriotyzmu – 
podkreślał burmistrz. – Żyjemy w cza-
sach, gdy słowo to  nabiera nowego 
znaczenia, staje się znów, jak przed 
stu laty dla Żeromskiego, kluczowym 
celem i  wartością. Jego wizja szkla-
nych domów, nieosiągalna w czasach, 
w których o niej pisał, jest symbolem 
awansu cywilizacyjnego, do  którego 
wciąż aspirujemy.

Kultura

 → Burmistrz Michał Wiśniewski oraz Karolina Komar-Osińska, przewodnicząca Rady Miejskiej, 
podziękowali członkom Towarzystwa Miłośników Piękna i Zabytków Konstancina im. Stefana 
Żeromskiego za wielki wkład w utrzymanie pamięci o pisarzu Fot A. Piętka
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PRogRam 
obCHoDÓW

Do końca 2025 r. w ramach Roku 
Stefana Żeromskiego w Konstan-
cinie-Jeziornie odbędą się róż-
norodne wydarzenia popularyzu-
jące wiedzę o życiu, twórczości 
i działalności patriotycznej jed-
nego z najwybitniejszych pol-
skich pisarzy. Honorowy patronat 
nad obchodami objęło Minister-
stwo Kultury i Dziedzictwa Narodo-
wego. Obchody będą się składały 
z szeregu wydarzeń skierowanych 
zarówno do dzieci i młodzieży, jak 
i do dorosłych i seniorów. W progra-
mie znajdą się m.in. konkursy foto-
graficzne, literackie, plastyczne 
oraz spotkania z artystami, histo-
rykami, pisarzami, literaturoznaw-
cami. Podczas Festiwalu Otwarte 
Ogrody (13–14 września) odbę-
dą się wycieczki z przewodnikiem 
szlakiem Żeromskiego i zwiedzanie 
willi Świt. Nie zabraknie również 
pokazów ekranizacji powieści oraz 
czytania fragmentów prozy Stefa-
na Żeromskiego przez mieszkań-
ców i aktorów związanych z Kon-
stancinem-Jeziorną. Na ostatni 
weekend września jest zaplano-
wane ogólnopolskie święto pisa-
rza i jego twórczości „Żeromski, 
jakiego nie znamy”. Wśród atrakcji 
znajdą się m.in. warsztaty promu-
jące twórczość pisarza: plastyczne, 
rękodzielnicze, fotograficzne, stre-
etartowe, wystawy planszowe, pre-
zentacja pamiątek, książek i meda-
li oraz premiera spektaklu „Uciekła 
mi przepióreczka”. 

Kultura

Z  kolei dr  Hanna Winogrodzka-Sza-
flik, prezeska Towarzystwa Miło-
śników Piękna i  Zabytków Kon-
stancina im.  Stefana Żeromskiego, 
podczas swojego wystąpienia pod-
kreśliła ogromną rolę, jaką w historii 
Konstancina-Jeziorny odegrali Ste-
fan Żeromski oraz jego żona Anna 
i  córka Monika. Opowiedziała rów-
nież o zwieńczonych sukcesem stara-
niach Towarzystwa, by sejm uhonoro-
wał pisarza.

Znaczenie dla kultury polskiej
W  czasie uroczystości zaproszeni 
prelegenci opowiedzieli o znaczeniu 
twórczości Stefana Żeromskiego dla 
kultury polskiej. Prof.  dr  hab. Anna 
Nasiłowska, IBL PAN, prezeska Sto-
warzyszenia Pisarzy Polskich, opo-
wiedziała o Stefanie Żeromskim jako 
o  pisarzu zaangażowanym. Maciej 
Koszewski z Muzeum im. Anny i Jaro-

sława Iwaszkiewiczów w  Stawisku 
przekonywał, że  twórczość autora 
„Przedwiośnia”, wbrew powszechnej 
opinii, jest niezwykle bliska współ-
czesnym problemom młodych ludzi. 
Natomiast Stanisław Halicki, uczeń 
Szkoły Podstawowej nr  2 im.  Ste-
fana Żeromskiego w  Konstanci-
nie-Jeziornie, zaprezentował swój 
„Wzór na  Żeromskiego”, a  dr  hab. 
Hanna Krajewska, dyrektorka Archi-
wum PAN, przybliżyła publiczności 
okres pobytu Stefana Żeromskiego 
w szwajcarskim Rapperswilu i opo-
wiedziała o wystawie, którą można 
było obejrzeć w Hugonówce. Uroczy-
stość zwieńczył recital fortepianowy 
prof.  Bronisławy Kawalli-Ryszki. 
Wykonała ona utwory Fryderyka 
Chopina, którego muzykę bardzo 
lubił Stefan Żeromski. |

Grzegorz Traczyk 
Konstanciński Dom Kultury

 → W galerii Hugonówki odbyła się także wystawa „Stefan Żeromski w Rapperswilu” Fot A. Piętka
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1 czerwca, w godz. 13.00–17.00

Dzień Dziecka z Hugonówką
Z okazji Dnia Dziecka Konstanciński Dom Kultury 
przygotował dla najmłodszych mnóstwo wyjątko-
wych atrakcji. W różnorodnym programie pikniku 
znajdą się m.in. warsztaty plastyczne, dmuchańce, 
plenerowe gry, animacje oraz spektakl. Pomysłowi 
animatorzy zadbają o to, by nikt się nie nudził.

 ãPlener przy Konstancińskim Domu Kultury 
Hugonówka, ul. Mostowa 15. Wstęp wolny.

od 13 kwietnia do 31 maja

Retrospektywa – wystawa fotografii 
reporterskiej Wojciecha Łaskiego

Współpracownik 
znakomitych świa-
towych agencji 
fotograficznych – 
Sipa Press, Gamma 
Press, Keystone, 
Black Star, autor 
zdjęć prezentowa-
nych w znanych, 
światowych maga-

zynach – m.in. „Time”, „Newsweek”, „Paris Match” 
i „Stern” – Wojciech łaski, polsko-francuski fotograf, 
reporter prasowy, zagości w przestrzeni wystawienni-
czej Konstancińskiego Domu Kultury. W hugonówce 
zobaczymy fotograficzne dokumenty z lat 80., z pry-
watnego życia Lecha Wałęsy i jego rodziny, relacje 
z Watykanu – z czasu pontyfikatu papieża Jana Pawła 
II, czy też wydarzenia polityczne i społeczne w Euro-
pie Wschodniej – to historia wciąż żywa. Wielka foto-
graficzna retrospektywa to pierwsza tak duża wystawa 
zdjęć Wojtka łaskiego, nigdy wcześniej nieprezento-
wana w Polsce.

 ãKonstanciński Dom Kultury Hugonówka,  
ul. Mostowa 15. Wstęp wolny.

Co? Gdzie? Kiedy?

9 maja, godz. 19.00

Kino festiwalowe: film „W pokoju obok”
Zapraszamy na jeden 
z najwyżej ocenianych 
filmów Pedra Almo-
dóvara. „W pokoju obok” 
to terapeutyczne, nio-
sące nadzieję kino, które 
nie wstydzi się wzru-
szać i wierzyć w uzdra-
wiającą moc obecności 

i relacje odporne na upływ czasu. Film, zwycięzca 
festiwalu w Wenecji, łączy na ekranie dwie wielkie 
osobowości i gwiazdy kina Julianne Moore i Tildę Swi-
nton. Jest pełną emocji opowieścią o pożegnaniach, 
spełnieniu, macierzyństwie i rodzinie z wyboru, 
a przede wszystkim – o życiu na swoich zasadach. 
Akcję filmu Almodóvar umieścił na Wschodnim 
Wybrzeżu USA. To w Nowym Jorku spotykają się przy-
jaciółki sprzed lat – wzięta pisarka Ingrid (Moore) 
i Martha (Swinton), reporterka wojenna, która toczy 
właśnie najważniejszą bitwę swojego życia.

 ãKonstanciński Dom Kultury Hugonówka, 
ul. Mostowa 15. Bilety: 20 zł do kupienia w kasach 
KDK i na hugonowka.pl

25 maja, godz. 12.00–20.00

jarmark Kultury Urzecza

Idealna okazja, by poznać historię i kulturę ludową 
nadwiślańskiego Urzecza, zanikających zawodów, 
rzemiosło, sztukę, tańce, piękne „wilanowskie” 
stroje, dawne pieśni i przyśpiewki, a także skoszto-
wać unikatowych urzeckich przysmaków, jak syto-
cha czy siuforek. Jarmark odbędzie się w samym 
sercu Konstancina-Jeziorny, w Parku Zdrojowym. 
Wśród licznych atrakcji dla dzieci i dorosłych będą 
m.in. przejażdżki tradycyjnymi łódkami po Jeziorce. 
Nie zabraknie również regionalnej i folkowej muzyki, 
którą na scenie zaprezentują m.in. Powsinianie, 
URZECZEni, Sołtysi, łurzycanki, Wilanowska Orkie-
stra Dęta oraz dzieci z konstancińskich szkół. Koncert 
zwieńczy występ ludowego zespołu WoWaKin, którzy 
czerpią swój repertuar z żywego przekazu, jeżdżąc 
na wieś i ucząc się od starszego pokolenia muzykan-
tów i śpiewaczek. W czasie Jarmarku będzie można 
odwiedzić bindugę – zrekonstruowane flisackie sie-
dlisko z dymiącymi kociołkami pełnymi urzeckich 
przysmaków. Odbędą się warsztaty i pokazy wyci-
nanki ludowej, ciesielskie, wikliniarskie oraz warsz-
taty zabawkarskie. Najmłodsi uczestnicy wydarzenia 
obejrzą spektakl „Lekcja o Polsce, czyli bajka o Wiśle, 
legenda o Smoku Wawelskim oraz o Warsie i Sawie” 
Teatru Lalek Mariusza Orzełka. Nie zabraknie też 
regionalnych produktów, miejscowych przysmaków 
i wyjątkowego rękodzieła.

 ãAmfiteatr w Parku Zdrojowym. Wstęp wolny.
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21 czerwca, godz. 19.00

Powitanie lata oraz Cuda, Wianki, Potupaje
Lato w konstancińskim amfiteatrze powitamy kon-
certem ShataQS. To artystka, której twórczość od lat 
wzbogaca polską scenę muzyczną. W 2001 r. zwycię-
żyła w finale programu „Szansa na Sukces”, a w 2013 r. 
zdobyła pierwsze miejsce w szóstej edycji „Must Be 
The Music. Tylko muzyka”. W Konstancinie-Jezior-
nie artystka zaprezentuje premierowe utwory z nad-
chodzącej piątej płyty, m.in. „Królestwo”, „Wstajemy 
z kolan” oraz „Złoto”. Nie zabraknie również niespo-
dzianek nawiązujących do tradycji Nocy Świętojań-
skiej. Odbędą się warsztaty wyplatania wianków, które 
po zmroku, zostaną powierzone rzece.

 ãAmfiteatr, Park Zdrojowy. Wstęp wolny.

7 czerwca, godz. 15.00–22.00
8 czerwca, godz. 13.30–22.00

Święto miasta, czyli Dni Konstancina 2025
Pierwszy dzień obchodów 
święta naszego miasta roz-
pocznie piknik w Muzeum 
Wycinanki, podczas którego 
uczestnicy będą mogli obej-
rzeć wystawy, poznać pasjo-
nującą historię Jeziorny, 
wziąć udział w warsztatach 
i pokazach. Na scenie odbę-
dzie się koncert „Niech się 
niesie…” Marty Bejmy, a dzień 
pełen atrakcji zwieńczy wieczorna „Biesiada z przy-
tupem i oberkiem”. Drugi dzień otworzy tradycyjna 
Parada Retro, która o godz. 13.30 wyruszy sprzed 
Starej Papierni. Damy w wytwornych sukniach 
i ozdobnych kapeluszach, panowie w eleganckich 
garniturach, zabytkowe samochody, bicykle, dorożki 
oraz orkiestra – przemierzą główne ulice Konstan-
cina-Jeziorny. W Parku Zdrojowym odbędzie się Pik-
nik Retro w stylu belle époque. W programie wiele 
atrakcji. W amfiteatrze wystąpią m.in. Konstanciń-
ski Chór Kameralny, Studio Piosenki KDK, dzieci 
z konstancińskich szkół oraz iluzjonista. Odbę-
dzie się koncert najpiękniejszych arii operetko-
wych i musicalowych „Usta milczą, dusza śpiewa…”. 
Gwiazdą wieczoru będzie popularna wokalistka Viki 
Gabor (godz. 21.00). Ponadto: dmuchańce, animacje 
Teatru Kwatera „Wyprawa do Kariny Czarów”, sto-
iska gastronomiczne, warsztaty artystyczne, mecz 
retro piłki nożnej, kajaki, retro zabawy i loty balo-
nem. Nie zabraknie także konkursów na najlepszy 
strój z epoki oraz kapelusz w stylu belle époque. 
Podczas Dni Konstancina w hugonówce będzie 
można obejrzeć również wystawę malarstwa Kata-
rzyny Dyjewskiej. Wyjątkowy dzień zwieńczy potań-
cówka w stylu retro w altanie przy hugonówce.

 ã1. dzień – Muzeum Wycinanki, ul. Anny 
Walentynowicz 18. Wstęp wolny.

 ã2. dzień – Start parady: CH Stara Papiernia 
(al. Wojska Polskiego 3), Piknik Retro: Park 
Zdrojowy, amfiteatr, plener przy Konstancińskim 
Domu Kultury Hugonówka (ul. Mostowa 15). 
Wstęp wolny.

Co? Gdzie? Kiedy?

27–29 czerwca

Viii festiwal filmowy maklaka i jego Przyjaciół 
Tegoroczna edycja 
Festiwalu będzie 
dedykowana jed-
nemu z najoryginal-
niejszych reżyserów 
polskiego kina Mar-
kowi Koterskiemu. 
W programie retro-
spektywy znajdą się takie produkcje jak „7 uczuć”, 
„Dzień Świra” czy „Nic śmiesznego”. Jak co roku festi-
walowi towarzyszy konkurs dla młodych twórców, 
których artystyczne wizje prezentowane są na dużym 
ekranie. Oprócz Marka Koterskiego wśród gości znajdą 
się również aktorzy, m.in. Cezary Pazura. W ramach 
festiwalu odbędą się spacer szlakiem filmowym oraz 
wystawa fotograficzna wybitnego operatora filmo-
wego i fotografa Piotra Jaxy.

 ãKonstanciński Dom Kultury Hugonówka. 
Szczegóły wkrótce.

Aktualny repertuar KDK 
na stronie internetowej 
hugonowka.pl oraz na 
profilu KDK na Facebooku
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